
PLE DE L'AJUNTAMENT

Sessió Ordinària
Acta Núm. 7 

Dimecres, 28 de juny de 2017
1a Convocatòria

Senyors/Senyores assistents: 

Alcaldessa-presidenta:  RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ

Regidors/Regidores: SR.  MIQUEL  ÀNGEL  DÍAZ  NARANJO,   SRA.  ROSA  MARIA
FERNÁNDEZ  LABELLA,  SR.   JORDI  TORT  I  REINA,  SR.  JORDI  JIMÉNEZ
HORCAJADAS,  SR.  GERMÁN  BARRENA  CASERO,  SR.  ÈRIC  PLAZA  LÓPEZ,  SRA.
GEMMA  BADIA  CEQUIER,  SR.  MIGUEL-ÁNGEL  IBÁÑEZ  GINER,  SR.  CARLOS
GARCÍA  AJENJO,  SR.  FRANCISCO  GAVILÁN  PEÑA,  SRA.  GUADALUPE  DEL RÍO
REYES,  SR.  ANDREU  PÉREZ  LORITE,  SR.  ALBERT  MASSANA  I  GRÀCIA,  SRA.
MARTA  JIMÉNEZ  I  IBORRA,  SR.  MIGUEL  HERRERA  DÍAZ,  SR.  JUAN  CARLOS
BONDÍA GARCÍA, SRA. MÓNICA PARÉS CENTENO, SR. JOSEP LLOBET NAVARRO,
SR. RAMON CASTELLANO ESPINOSA I SR. ANTONI RAFANELL AMAT. 

Funcionaris:
Secretari General: Sr. Roger Cots Valverde
Cap del servei de secretaria: Sr. Jaume Tutusaus Torrents
Interventor: Sr. Jose María García Pascual

En el saló de Plens de l'Ajuntament de Gavà, situat a la  Plaça de Jaume Balmes, s/n  , es va
reunir  el  Ple  de  l'Ajuntament  el  dia  28  de  juny  de  2017,  en  sessió  ordinària,  primera
convocatòria,  amb   la  presidència   de  la  Sra.  Raquel  Sánchez  Jiménez,  com  alcaldessa-
presidenta,  concorrent els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari
general Sr. Roger Cots Valverde.

Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local.

I essent les divuit hores i set minuts, la Sra. Alcaldessa-presidenta, va declarar oberta la sessió. 

Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els
acords següents:
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1 – ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR

Aprovar l'acta de la sessió anterior, núm 5, de data 25 de maig de 2017

PART RESOLUTIVA DEL PLE

2 –   APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DE LA RELACIÓ DE LLOCS DE TREBALL
I  DE  LA  PLANTILLA  DE  PERSONAL  DE  L’AJUNTAMENT  DE  GAVÀ
CORRESPONENT A L’ANY 2017
 
Part expositiva
 
L’article 74 de la Llei 7/2007, de 12 d’abril, de l’Estatut Bàsic de l’Empleat Públic preveu que
les administracions públiques estructuraran la seva organització a través de relacions de llocs de
treball o altres instruments organitzatius similars.
 
Els articles 29 i següents del Decret Legislatiu 1/1997, de 31 d’octubre, pel qual s’aprova la
refosa en un text únic dels preceptes de determinats textos legals vigents a Catalunya en matèria
de funció pública, estableixen el contingut de les relacions de llocs de treball.
 
L'article 31 del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s’aprova el reglament de personal al
servei de les entitats locals de Catalunya, determina els documents que s’han d’incorporar en la
relació de llocs de treball.
 
L’article  22.2.i  de  la  Llei  7/1985,  de 2 d’abril,  de  bases de règim local  i  52.2.j  del  Decret
Legislatiu  2/2003,  pel  qual  s’aprova el  text  refós  de la  Llei  municipal  i  de  règim local  de
Catalunya, estableix que correspon al Ple l’aprovació de la relació de llocs de treball.
 
De  conformitat  amb el  que disposa l'art.  32 de la  Llei  9/1987,  de 12 de juny,  d'òrgans de
representació, determinació de les condicions de treball i participació del personal al servei de
les administracions públiques i l'art. 37 del RDL 5/2015, de 30 d’octubre, pel qual s’aprova la
Llei de l’Estatut Bàsic de l’Empleat Públic, la Relació de Llocs de Treball haurà de ser objecte
de negociació atès que conté, entre d'altres, matèries com la determinació i aplicació de les
retribucions  del  personal,  la  classificació  dels  llocs  de  treball,  els  sistemes  de  provisió  i
promoció professional, així com d'altres aspectes relacionats amb les condicions laborals del
personal.
 
El contingut de les modificacions són les següents:
 
Primer.-  Coincidint  amb  l’aprovació  del  pressupost  municipal  corresponent  a  l’any  2017
l’Ajuntament de Gavà va incrementar la plantilla del personal amb la creació de cinc places de
tècnic mitjans que ara amb aquesta modificació de la Relació de Llocs de Treballs,  un cop
concretades les necessitats de personal dels diferents àmbits de l’organització, són definides i
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concretades en els llocs de treballs corresponents: tècnic/a de mercats, tècnic/a d’acció social,
tècnic/a de llicències d’obres i activitats, tècnic/a de govern obert i treballador/a social.
 
Segon.-  Es defineix de forma més concreta l’abast competencial del departament de govern
obert  depenent  de  l’Àmbit  de  Nova  Governança  i  Economia  amb  la  definició  del  perfil  i
funcions del tècnic/a de govern obert anteriorment referenciat juntament amb la creació del lloc
de  treball  de  tècnic/a  d’administració electrònica.  Aquest  lloc  de  treball  que,  si  bé  no està
prevista la seva cobertura de forma immediata, si s’ha cregut oportú definir-lo amb la finalitat
de donar una més clara coherència a les funcions que han de ser dutes a terme des d’aquest
departament de forma conjunta pels dos tècnics adscrits.
 
Tercer.- Creació del lloc de treball de cap del departament de gestió tributària que serà cobert
en  un  futur  mitjançant  el  sistema  de  provisió  de  llocs  de  treball  d’entre  el  conjunt  dels
funcionaris municipals.
 
Quart.-  Altres modificacions de la Relació de Llocs de Treball són: coincidint amb la vacant
d’un  lloc  de  treball  d’administratiu  es  modifica  el  règim retributiu  amb  la  supressió  d’un
complement  salarial,  es  modifica  la  denominació  del  lloc  de  treball  de  recepcionista
d’instal·lacions  esportives  per  auxilia  administratiu/va  i  es  transforma  redefinint  la
denominació, enquadrament orgànic i funcions del lloc de treball de tècnic/a de gent gran a
tècnic/a de dinamització ciutadana.
 
Cinquè.- Finalment  pel  que  fa  a  la  plantilla  del  personal  es  produeixen  les  següents
modificacions que a la vegada tenen repercussió directa sobre la Relació de Llocs de Treball:
 

·         Increment de 4 places d’administratiu d’administració general i supressió de 4
places  d’auxiliar  d’administració general.  D’aquesta  forma s’incrementen  de 8 a  12
llocs de treball d’administratiu destinades a la promoció interna.
 
·         Amortització  d’1  plaça  d’administratiu  d’administració  general  i  d’1  tècnic/a
auxiliar  adscrita  al  lloc  de  treball  de  director/a  de  mercats,  turisme  i  concessions
administratives.

 
·         Creació de 2 places de tècnic mitjà que seran adscrites als llocs de treball  de
responsable de programes de promoció econòmica i tècnic/a d’ocupació.

 
Vist l’informe del cap de Recursos Humans
 
Vist l’informe del Secretari de la corporació i de l’interventor municipal
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia sotmet a
l’aprovació del Ple de l’Ajuntament previ dictamen de la Comissió Informativa corresponent,
l’adopció del següent:
 
Primer.- Creació dels següents llocs de treball:
 

•         1 lloc de tècnic/a de mercats: PEUMAPE/CASP –19
•         1 lloc de tècnic/a d’acció social: SP – 10
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•         1 lloc de tècnic/a de llicències d’obres i activitats:PEUMAPE/UPE – 14
•         1 lloc de tècnic/a de govern obert: PRE – 03a
•         1 lloc de treballador/a social: SP – 28L
•         1 lloc de tècnic/a d’e-Administració: PRE – 03c
•         1 lloc de cap de gestió tributària: PRE/HP – 06bis
•         1 lloc de tècnic/a d’ocupació: PEUMAPE/CASP – 21
•         1 lloc de responsable de programes promoció econòmica: PEUMAPE/CASP - 25

 
Segon.- Amortització dels següents llocs de treball:
 

•         1  lloc  de  director/a  de  mercats,  turisme  i  concessions  administratives:
PEUMAPE/CASP – 04
•         1 lloc d’administratiu: PEUMAPE/CASP - 11
 

Tercer.- Modificació de les funcions i característiques dels següents llocs de treball:
 

•         1 lloc d’administratiu: PRE/CM – 04 i PRE/CM – 04bis
•         1 lloc de tècnic d’economia: PRE/HP – 02
•         7 llocs de recepcionista/auxiliar administratiu: SP – 46
•         12 llocs d’administratiu/va: PRE-01a
•         1 lloc de tècnic/a de dinamització ciutadana: SP - 32

Quart.- Pel que fa a la plantilla del personal es realitzen les següents modificacions:
·         Creació de dues places de tècnic/a mitjà de personal laboral.
·         Creació de quatre places d’administratiu/va de l’escala d’administració general.
·         Amortització de quatre places d’auxiliar de l’escala d’administració general.
·         Amortització d’una plaça vacant d’administratiu/va de l’escala d’administració
general.
·         Amortització d’una plaça vacant de tècnic/a auxiliar de l’escala d’administració
especial.

 
Cinquè.- El conjunt d'aquestes modificacions suposen un increment de 2.273,78 € de la despesa
corresponent al capítol I del pressupost municipal de l'exercici 2017 que queda compensat amb
la disminució d'altres despeses previstes, per la qual cosa el resultat global de la massa salarial
resta invariable.
 
Sisè.- La creació dels llocs de treball objecte d'aquesta modificació de la Relació de Llocs de
Treball en cap cas suposa un increment absolut del nombre de places de la Plantilla del Personal
de l'Ajuntament de Gavà.
 
Setè.- Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de la Província, al portal de transparència i al
tauler  d’anuncis  de  la  corporació  i  notificar-lo  al  departament  de  Recursos  Humans,  a  les
seccions sindicals, Junta de Personal i Comitè d’empresa de l’Ajuntament de Gavà. 

L’acord va ser adoptat per deu (10) vots a favor (8 PSC i 2 CiU), dos (2) en contra (2 GSSP) i
nou (9) abstencions (4 C’s, 3 ERC i 2 PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest
moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985,
de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu

Plaça de Jaume Balmes, s/n Tel:93 263 91 00 ajuntament@gava.cat

08850Gavà Fax: 93 263 91 08 www.GavaCiutat.cat



2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de
Catalunya.

----------

Desprès de la intervenció del ponent Sr. Jordi Tort, tinent d'alcalde Nova Governança i
Economia,  intervé, pel grup municipal del PP, la Sra. Mònica Parés, per manifestar que
el  seu  grup  s'abstindrà,  i  que  restaran  atents  per  a  que  aquesta  reestructuració
aconsegueixi allò que   ha d'oferir l'administració que és qualitat dels treballadors i una
millor atenció a la ciutadania. 

Per part de GSSP,  intervé el Sr Miguel Herrera, que textualment diu: « Como tenemos
que acabar el pleno lo antes posible ya que todas y todos tenemos el compromiso de hoy
con las fiestas municipales intentaré ser lo más breve posible. En primer lugar ustedes
modifican  y  crean un total  de  37 puestos  de trabajo  del  ayuntamiento.  De  esas  37
operaciones sobre la RLT solo 1 es para crear una nueva plaza para una o un trabajador
social. Desde que GSSP entró en el ayuntamiento les hemos venido denunciando la falta
de personal y medios del departamento de Servicios Sociales. Y ustedes modifican la
RLT y solo crean una plaza de trabajador/a social. De hecho ustedes consideran que es
tan importante esa función como tener a un o una nueva técnica de ocupación en el
Centre Support a la Empresa. Este es el primer motivo por el cual votaremos en contra,
por una cuestión de decencia, de ética, y de preocuparse más por la gente de Gavà, algo
que  les  recomiendo,  preocúpense  más  por  la  gente  de  nuestra  ciudad y  menos  por
colocar a amiguetes. En segundo lugar votaremos en contra porque la forma en la que
están ustedes modificando la RLT y haciendo la creación de nuevos puestos es ilegal,
como ya se les ha dicho en anteriores ocasiones.»

A  continuació  intervé  el  Sr.  Albert  Massana,  d'ERC,  que  textualment  diu:»La
negociació del contingut de la modificació de la Relació de Llocs de Treball ha estat
realitzada a la comissió paritària de seguiment  de l'acord de condicions laborals del
personal de l'Ajuntament de Gavà. Bé, fins aquí s'ha procedit com cal, amb la necessària
i obligada negociació amb els treballadors, i sense cap variació notable en la massa
salarial. Per cert, quan parlo de negociació esperem que hagi estat així i no pas una
imposició.

Segons l'Informe de Secretaria i Intervenció,  tal i com es va indicar en els informes
120/2015, 99/2016, 106/2016, 113/2016,  la documentació que ha integrat la RLT de
l’Ajuntament de Gavà no va ser completa i segueix sense ser-ho, on, a banda de mancar
l’ estudi justificatiu de l’ estructura administrativa o el seu organigrama funcional, s’ha
de procedir a la valoració objectiva de cada lloc de treball , la qual no consta que s’hagi
procedit a fer, i com a conseqüència, segueix faltant un element essencial de tota relació
de llocs de treball com és la valoració, mancança que si no es corregeix s’arrossegarà
exercici rere exercici, modificació rere modificació. 

A més, no roman, en l' expedient  acreditat per a la seva aprovació, la taxa de reposició
d'efectius  per als col·lectius que contempla la LPGE 2017 que permetin la creació de
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llocs de treball, sens perjudici que  l' amortització de llocs de treball que es realitzen no
coincideixen amb els llocs de treball de nova creació  al tractar-se de grups diferents.

Resumint, es pot comprovar que es reitera un altre cop les mancances de documentació
de l’expedient  de modificació de la  RLT,  situació que s´ha  anat  repetint  durant  els
últims anys 2015, 2016, 2017 i segurament continuarà la mateixa situació. Per això, el
nostre grup emetrà un vot d'abstenció molt crític per les mancances ja reiterades.»

El Sr. Miquel Àngel Ibáñez, de C's, intervé a continuació i manifesta que la primera part
de  la  seva  intervenció  coincideix  amb  el  començament  de  l'exposició  del  portaveu
d'ERC: manca d'estudi justificatiu, ho venint arrossegant des de fa temps, els informes
de Secretaria i Intervenció ho recorden reiteradament. A banda d'això, es creen noves
places,  dues  places  més  de  tècnic  mitjà  de  personal  laboral  i   quatre  places
d'administratius/ves de l'escala d'administració general, però no es justifica amb places
del mateix grup per donar compliment a la taxa de reposició d'efectius. Afegeix que el
seu grup municipal ha demanat en diverses ocasions la confecció d'un organigrama, tant
jeràrquic com funcional, aixi com una actualització i valoració dels llocs de treball, però
segueixen fent «parches». Finalitza dient que el seu grup municipal s'abstindrà, afegint
dues «coletilles», que la necessària, segons el Tribunal Suprem, negociació col·lectiva,
espera que s'hagi fet, i que el punt cinquè de l'acord parla que els 2.273,78 €  de la
despesa corresponent  al  capítol  I  del  pressupost  municipal  de  l'exercici  2017 queda
compensat amb la disminució d'altres despeses previstes, i l'agradaria saber de quina
partida es treurà aquesta quantitat. 

Torna  a  intervenir  el  ponent,  Sr.  Jordi  Tort,  el  qual,  adreçant-se  en  primer  lloc  al
portaveu de C's manifesta que els 2.273,78 € provenen de baixes que s'han produït, com
s'han passat  diferents RLLT no repetirà  les argumentacions ja dites.  Però,  afegeix,
adreçant-se  al  Sr.  Herrera,  que  els  serveis  socials  estan  dotats  d'acord  amb  les
necessitats existents i s'incorpora una plaça més d'assistent social i una altra de tècnic
d'acció social; a la vegada que recorda que a la plantilla nomès hi ha dues places de
tècnic  d'ocupació  i  12  d'assitents  socials  i  que  la  primera  assistència  social  per  a
qualsevol persona es trobar feina, a més, informa, a final d'any està previst inaugurar  un
nou espai d'ocupació prop de la Plaça de Catalunya i calia reforçar la estructura per tenir
el servei garantit.

3 –   DONAR COMPTE AL PLE DE LA CONTINUÏTAT DEL PORTAVEU GRUP 
MUNICIPAL GAVÀ, SÍ SE PUEDE.
 
Fets
 
El Ple de l'Ajuntament en sessió ordinària de 31 de març de 2016, va prendre coneixement de la
nova configuració del Grup Municipal Gavà, Sí Se Puede, constituït pels Sr. Miguel Herrera
Díaz i el Sr. Juan Carlos Bondia García.
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En aquesta configuració es va designar com a portaveu del grup al Sr. Miguel Herrera durant el
bienni 2015-2017 i al Sr. Juan Carlos Bondia durant el bienni 2017-2019.
 
El  grup  municipal  GSSP,  mitjançant  escrit  dirigit  a  l'Alcaldessa,  registrat  d'entrada  a
l'Ajuntament el dia 23 de maig d'enguany amb número 11986, comunica que no es produirà cap
alternança en la titularitat del càrrec de portaveu que ve exercint el Sr. Herrera i que aquest el
continuarà exercint fins al final de la legislatura.
 
Fonaments de dret
 

• Art. 50 del Decret legislatiu 2/2004, de 28 d'abril per la qual s'aprova el Text refós de la
Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya

• Art. 40 del Reglament Orgànic Municipal.
 
Per tot això,  es dóna compte al Ple de la continuïtat del Sr. Miguel Herrera Díaz com a
portaveu del Grup municipal Gavà, Sí Se Puede, fins a la finalització del mandat 2015-2019.

-----------

Després de la intervenció de la Sra. Alcaldessa, el  Sr. Ramon Castellano de CiU  pren
la paraula i manifesta que intervé atès que va lligat a la intervenció al Ple d'inici de la
legislatura,  i  que  com grup municipal  vol  fer  una  reflexió.  Afegeix  que  cada  grup
municipal  pot  organitzar-se com consideri  oportú,  felicita al  Sr.  Herrera per la seva
continuïtat com grup i reconeix que li ha agafat certa estima a les seves intervencions en
els Plens; però esperaria que els seus compromisos com portaveu de GSSP , quan va
començar la legislatura van donar lliçons de que anaven a canviar la política, criticant
les classes polítiques , com prova de la nova política es repartien la portavocía dos anys
i desprès se'n penedeixen, i que no han de dar classes d'ètica.

Per al·lusions intervé el Sr. Herrera per recordar que no va fer cap discurs a l'inici de la
legislatiu,  i aquest acord ha estat demanat per la seva  assemblea.

4 –   RETIMENT DE COMPTES DEL GRAU DE COMPLIMENT DE LES INVERSIONS
FINANCERAMENT SOSTENIBLES 2015 i 2016
 
Antecedents:
 
En data 29 de maig de 2015 s'aprova definitivament la modificació de crèdits 4/2015 (Ple de 30
d'abril  de  2015)  en  la  qual  es  destina  part  del  superàvit  de  l'exercici  2014  a  inversions
financerament sostenibles (IFS), en concret 600.000 €, amb el detall següent:
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FINANÇAMENT

 
Ex Concepte/Aplicació Descripció RT per Despeses 

Generals
Baixa de 
crèdit

2015

 

15915.9390A.87000 R.T.per desp.gnrals/ 
Finanç.crèdit extraordinari 600.000

 

2015 43015.3230A.227990015 Manteniment escoles  20.000

 

  Total 600.000 20.000

 

NOVES APLICACIONS DE DESPESA

 
Ex Aplicació de despesa Descripció Import

2015

 

37015.9330B.632000015 Inversió de rep en edificis i altres 
construccions- IFS Equipaments 390.000

2015 43015.9330F .632000015 Inversió de rep en edificis i altres 
construccions- IFS Escoles

230.000

  Total 620.000

 
En data 21 de juliol de 2016 s'aprova definitivament la modificació de crèdits 11/2016 (Ple de
21 de juliol de 2016) en la qual es destina part del superàvit de l'exercici 2015 a inversions
financerament sostenibles (IFS), en concret 903.317,18 €, amb el detall següent:
 

FINANÇAMENT

 
Ex Concepte/Aplicació Descripció RT per Despeses 

Generals
Baixa de 
crèdit

2016 25916.9390A.87000 R.T.per desp.gnrals/Finanç. 
Crèdit extraordinari

933.297,74  

2016 36016.1533J.609000016 Inversions noves en projectes 
Junts Fem Barri  175.925,00

2016 36016.9330F.632000015 Inv. de rep en edif.i altres 
constr-IFS Escoles  95.729,91

2016 36016.4312A.622000015 Inv. nova en edif.i altres constr 
– MercaGavà

 55.764,53

  Total 933.297,74 327.419,44

 

NOVES APLICACIONS DE DESPESA

 
Ex Aplicació de despesa Descripció Import
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2016 17016.9330F.632000016 Inv. de rep en edif.i altres constr-IFS 
Equipament

85.000,00

2016 17016.9330F.633000016 Inv. de rep en instal·lacions -IFS 
Equipament

65.000,00

2016 32016.1533F.619000016 Inversió de rep en via pública Urbanisme 
- IFS

309.200,00

2016 32016.9330F.632000016 Inversió de rep en edificis administratius 
- IFS

30.000,00

2016 36016.1533F.619000016 Inversió de rep en via pública Serv. 
Municipals - IFS

185.287,27

2016 36016.9330F.632000016 Inv. de rep en edif.i altres constr-IFS 
Escoles

95.729,91

2016 32016.1331F.740000016 Transferència a GTI  -  IFS 133.100,00

2016 17016.3420A.625000016 Inv. de rep en mobiliari esportiu 44.200,00

2016 21016.9203A.641000116 Aplicacions informátiques 13.200,00

2016 35016.1320A.623000016 Inv. nova. utillatge - emisores (RESCAT) 40.000,00

2016 35016.1320A.624000016 Inv. nova Vehicles - Policia 40.000,00

2016 32016.1510A.621000016 Terrenys i bens naturals 220.000,00

  Total 1.260.717,18

 
D'acord la disposició addicional setzena al text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals,
aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, punt 6, anualment, s'ha de retre compte
al ple de la corporació local del grau de compliment dels criteris definits a la mateixa disposició
en relació a les inversions financerament sostenibles.
 
Vista la memòria  de seguiment  del  compliment  de les  inversions financerament  sostenibles
2015-2016 de data 9 de juny de 2017, i d'acord els informes tècnics adjunts.
 
Fonaments de Dret:
 
Disposició addicional setzena al text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat
pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març.
  
Per tot això, el tinent d'alcalde i president de l'Àmbit de Nova Governança i Economia, dóna
compte al Ple del següent:
 
Grau de  compliment dels criteris definits a la disposició addicional setzena al text refós de la
Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març,
punt 6, de les inversions financerament sostenibles dotades als exercicis 2015 i 2016 amb el
romanent de tresoreria de l'exercici 2014 i 2015, respectivament, d'acord la memòria de data 9
de juny de 2017 segons els informes tècnics que consten a l'expedient d'aquest acord i que es
donen per reproduïts.
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5 –   APROVACIÓ INICIAL EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE CRÈDITS NUM 
13/2017 DEL PRESSUPOST GENERAL 2017 DE L'AJUNTAMENT DE GAVÀ
 
ANTECEDENTS 
 
Havent estat aprovat amb caràcter definitiu el Pressupost General de l'Ajuntament de Gavà per a
l'exercici 2017, en sessió celebrada el dia 7 de novembre de 2016.
 
Atès la necessitat d'atendre despeses que són necessàries i urgents i no poden ésser ajornades
fins el proper exercici sense produir un greu afebliment dels interessos de l'Ajuntament i tenint
present  que aquestes despeses no disposen de consignació pressupostària,  sent  necessària la
tramitació d'un expedient de modificació de pressupost mitjançant crèdit extraordinari, finançat
en  part  per  Baixes  d'altres  partides  de  despesa i  en  part  per  Romanent  de  Tresoreria  per
Despeses Generals de l'exercici 2016.
 
Atès la necessitat d'atendre despeses que són necessàries i urgents i no poden ésser ajornades
fins el proper exercici sense produir un greu afebliment dels interessos de l'Ajuntament i tenint
present que el crèdit previst per aquestes despeses és insuficient, sent necessària la tramitació
d'un  expedient  de  modificació  de  pressupost  mitjançant  suplement  de  crèdit  finançat  amb
aplicació de Romanent de Tresoreria per Despeses Generals de l'exercici 2016.
 
Vist l'informe de fiscalització amb la conformitat de la intervenció i la Memòria d'Alcaldia.
 
FONAMENTS DE DRET
 
Articles 177 a 182 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals.
Transferències de crèdit article 41 del Reial Decret 500/1990
Crèdits extraordinaris i Suplements de crèdit articles 35 a 37 Reial Decret 500/1990
 
Per tot això, el tinent d'alcalde i president de l'Àmbit de Nova Governança i Economia proposa
al Ple de l'Ajuntament previ dictamen de la Comissió Informativa corresponent l'adopció del
següent 
 
ACORD:
 
PRIMER. Aprovar inicialment la modificació de crèdits per crèdit extraordinari del Pressupost
de l’Ajuntament 2017, finançat en part amb baixes d'altres aplicacions de despesa i en part per
Romanent  de  Tresoreria  de  l'exercici  2016,  amb  el  detall  per  aplicacions  que  figura  a
continuació i per un import total de 1.396.220,57 €, d’acord amb l’estructura següent:
 

Finançament

Ex. Concepte/Aplicació de despesa Descripció
RT per 
Despeses 
Generals

Baixa de 
crèdit

2017 25917 9390A 87000
R.T.per desp.gnrals/Finanç. 
Crèdit extraordinari

1.392.720,57  

2017 13016 3340A 480280017 Subvencions Entitats Culturals  1.500,00
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2017 14016 2314A 226990117 Polítiques d'Igualtat  2.000,00

    TOTAL 1.392.720,57 3.500,00

 

Crèdit extraordinari

Ex. Aplicació de despesa Descripció Import

2017 13516 3360A 480000217
Aportació al Centre d'Estudis 
Comarcals Baix Ll.

1.500,00

2017 14016 2314A 480019917 Subvenció Associació IMPROREC 2.000,00

2017 17016 3330A 625000017 Inversió nova en mobiliari 3.800,00

2017 17016 3420A 625000017 Inversió nova en mobiliari 110.000,00

2017 17016 9330A 632000017 Inv. de rep.en edif. i altres construc. 7.000,00

2017 17016 9330B 227060017 Estudis i treballs tècnics patrimoni 17.500,00

2017 17016 9330B 624000017
Inv. noves en elements transport 
suport equipaments

15.000,00

2017 17016 9330B 625000017
Instal·lacions noves en equip.-IFS 
equipaments

56.000,00

2017 17016 9330B 623000017 Inst. noves en equipaments 10.000,00

2017 18016 1521A 780000017
Trans. per ajuts al 
finanç.d'inversions - Ascensors

40.000,00

2017 21016 9203A 639000017 Inv. reposició servidors 21.000,00

2017 31016 1640A 625000017 Mobiliari urbà- cementiri 1.200,00

2017 32016 1530A 625000017 Mobiliari- Via pública 25.000,00

2017 32016 1640A 632000017 Inv. reposició cementiri 13.000,00

2017 32016 3231A 632000017 Inversió rep. escola Maria Felip 16.000,00

2017 34016 1530A 203000017 Lloguer instal·lacions via pública 21.300,00

2017 34016 1530A 619000017 Altres inv. rep. via pública 9.500,00

2017 34016 1533A 609000017
Altres in noves infraestr. i béns ús 
general

7.500,00

2017 34016 1532A 767000017 Aportacions Parc Agrari 20.000,00

2017 34016 1621A 740000017 Transf. de capital a PRESEC-RSU 35.000,00

2017 35016 9330B 633000017
Inv. reposició instal·lacions- 
Seguretat

10.000,00

2017 17016 9330F 623000017
Instal. noves en equipaments- IFS 
equip

28.500,00

2017 17016 9330F 632000017
Inv. de reposició en edificis i altres 
const. IFS ed

354.962,57

2017 17016 9330F 633000017 Inv. de rep. en instal·lacions - IFS 26.000,00
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equipaments

2017 32016 1533F 619000017 Inv. Rep. via pública - IFS 279.458,00

2017 32016 9330F 622000017 Inv. nova en edifi. i altres construc. 125.000,00

2017 32016 9330F 632000017
Inv. rep. en edicifis administratius 
IFS

17.500,00

2017 34016 1650F 633000017 Inv. rep. enllumenat públic - IFS 60.000,00

2017 34016 9330F 633000017 Invers. reposició instal·lacions - IFS 62.500,00

    TOTAL 1.396.220,57

 
SEGON. Aprovar inicialment la modificació de crèdits per suplement de crèdit del Pressupost
de  l’Ajuntament  2017, per  Romanent  de  Tresoreria  de  l'exercici  2016,  amb  el  detall  per
aplicacions  que  figura  a  continuació i  per  un  import  total  de  549.464,08 €, d’acord  amb
l’estructura següent:
 

Finançament

Ex.
Concepte / Aplicació de 
despesa

Descripció
RT  per  Despeses
Generals

2017 25917 9390A 87001
R.T.  per  desp.gnrals/Finanç.
Suplement de crèdit

549.464,08

    TOTAL 549.464,08

 

Suplements de crèdit

Ex. Aplicació de despesa Descripció Import

2017 25916 0110A 913000017 Amortització de préstecs a ll/t 200.000,00

2017 12016 3273A 226990017 Dinàmica Educativa 35.000,00

2017 12016 3273A 480250017 Subv. suport Accions Educatives 30.000,00

2017 15016 3411A 463000117 Aport. a la Mancomunitat Can Sellarés 10.000,00

2017 17016 9330B 212010217
Edif.  i  altres  construccions  –  Cultura  i
Patrimoni

98.564,08

2017 20016 4914B 227060117 Projectes de Govern obert 15.000,00

2017 21016 9310A 641000017 Aplicacions Informàtiques 5.900,00

2017 22016 1510A 131000017 RB laboral temporal urban. planif. i projectes 30.000,00

2017 26016 9200A 625000017 Inversió nova en mobiliari 6.000,00

2017 32016 1510A 227060017 Treballs tècnics Urbanisme i Planejament 70.000,00

2017 34016 9330A 633000017 Instal. edifici corporatiu 9.000,00
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2017 35016 1320A 624000017 Inv. nova vehicles- Policia 40.000,00

    TOTAL 549.464,08

 
TERCER. Que un cop transcorregut el termini d'exposició al públic a l'efecte de reclamacions i
al·legacions, previst als article 169 i 177 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes
Locals,  sense que s'hi  hagi  interposat  cap reclamació o al·legació,  s'entengui  definitivament
aprovat l'expedient de modificacions de crèdit  núm. 13/2017 del pressupost de l'Ajuntament
corresponent a l'exercici 2017.
 
L’acord va ser adoptat per deu (10) vots a favor (8 PSC i 2 CiU), dos (2) en contra (2 GSSP) i
nou (9) abstencions (4 C’s, 3 ERC, i 2 PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest
moment–  a  la  sessió (21),  quòrum que,  amb caràcter  general,  exigeix l'art.  47.1 de la  Ley
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim
local de Catalunya.

----------

Després de la intervenció del ponent, Sr. Jordi Tort, tinent d'alcalde  Nova Governança i
Economia, i intervé, pel grup municipal  de GSSP Sr Miquel Herrera, que textualment
diu: «Más de 1.900.000 euros está gastando el gobierno de Gavà. En todo ese gasto por
supuesto que hay cosas necesarias para la ciudad; pero hay muchas otras que no son
urgentes.  Y sin embargo Gavà sigue sin haber comprado jamás  un piso social  que
pueda ser usado por Servicios Sociales para emergencias. Luego el PSC sacará pecho
diciendo que trabaja por el pueblo y su gente, o criticará al gobierno por los recortes, o
por no invertir más en ayuda social, o en luchar contra el machismo. Pero observamos
sus movimientos a nivel local y actúan ustedes de la misma forma que el gobierno de
España. Si en Gavà una mujer sufriera violencia machista y tuviéramos que realojarla
esa misma noche para separarla del maltratador, no tendríamos ni un piso donde poder
alojarla  hasta  encontrar  una alternativa habitacional.  Pero bueno,  solo por  poner  un
ejemplo,  los  70.000 euros  en  trabajos  técnicos  de  urbanismo y planeamiento,  y  los
40.000 euros para comprar nuevos vehículos para la policía suponemos que son mucho
más importantes que destinarlo a Servicios Sociales».

A continuació intervé el Sr. Albert Massana, d'ERC, que textualment diu:  «Constatem,
segons els informes,  que  les despeses incloses en aquest expedient no es poden ajornar
fins l’exercici següent sense perjudicar els interessos generals de la Corporació en ser
urgents i de necessària realització, i que aquestes inversions no disminuiran l’estabilitat
pel 2017. Per això l'informe favorable. 

Però també veiem que aquestes modificacions de crèdit que s’haurien de realitzar dins
d’aquest  exercici,  per  raons  d’urgència  i  necessitat,  és  bastant  probable  que  no
s’executin. Això vol dir que aquests romanents, la quantitat de romanent obtingut es
degut a un rigor extrem,   austeritat.  
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Si,  vostès han estat  molt rigorosos, austericides, i  han retallat el manteniment dels
edificis municipals, i equipaments com el casal Sant Jordi, el Museu, els centres cívics
de  Gavà  Mar  o  can  Tries,  el  Casal  del  Centre  o  les  Mines   que  estan  en  franc
deteriorament. Ara destinen els romanents de tresoreria a fer les reparacions d’urgència
que haurien d’haver fet amb el pressupost normal.  No direm que no ho facin, però no
estem d’acord en com gestionen el patrimoni i els equipaments locals. El nostre grup
s'abstindrà en aquest punt.»

El Sr. Miquel Àngel Ibáñez, de C's, intervé a continuació i manifesta que hi ha partides
amb les que estan d'acord, però hi ha altres que no. Afegeix que el Centre de Suport a
l'Empresa es divideix en dos seus, si el criteri era que tenia que estar a la zona industrial
per donar cobertura a les empreses, ara s'obre un  local la casc urbà; els 17.500 €  per
l'espai per restaurant el centre de mar, sembla lògic que si surt a concessió, sigui el
concessionari el que assumeixi aquestes obres; 35.000€ per una nova pantalla a la Torre
Lluch, ens van dir a la CI que la pantalla estava obsoleta i es pregunta si estava obsoleta
perquè es va reparar fa poc; hi ha un apartat «arquitectes», capítol I 30.000€ €, capítol II
70:000 €, per cobrir tres mesos  fins que surti aquesta plaça i els tres mesos la plaça,
això vol dir en tres mesos 100.000 €, cosa que considera una mica excessiva; els panels
informatius de «benvinguts a Gavà» que han costat 25.000 € , només espera que no es
posin a la platja, ja que a la platja l' objectiu és que la gent no pugui aparcar;  finalment
preguntar perquè del 788.764,08 € de lliure disposició no destinen una part a arreglar
carrers i voreres de la ciutat. Per tot això, el seu grup s'abstindrà.

Torna a intervenir el ponent, Sr. Jordi Tort que, adreçat al Sr. Ibáñez, diu que els Serveis
de Promoció Econòmica, que no el CSE, es divideixen els que són de suport a l'empresa
en el CSE i  els que són de suport a les persones al nou centre d'ocupació;   entén que
com el Sr. Ibáñez que va en cotxe a tot arreu, li ha de semblar que arribar del barri de
les Colomeres al poligón industrial és fàcil, però a la majoria de persones aturades se'ls
facilita molt les coses tenir un centre més a prop d'on viuen. En relació las arquitectes,
manifesta que hi  ha 70.000 € al  capítol  II  per redacció de projectes d'arquitectura i
enginyeria, que no vol dir que siguin els substitutius dels altres 30.000 €  que aniran al
capítol I, i finalitza  convidant al Sr. Ibáñez a que ajudi a la gent a entendre el nou  pla
de mobilitat i d'accés a la platja, que per les seves informacions els veïns de Gavà estant
contents.  Adreçant-se  al  sr.  Massana,  manifesta  que  ha  de  comprendre  que  aquests
anys,amb la crisi,  s'ha fet el  que es podia en manteniment  d'edificis municipals,  ara
s'aprofita per accelerar aquests projectes de manteniment i millora, i que ara que esta
l'atenció a les persones coberta, l'ajuntament es pot dedicar al manteniment i millora
dels  seu  edificis.  Adreçant-se  al  Sr  Herrera  diu  que   té  un  pis  cedit  a  Càritas  per
emergència  social,  les  dones víctimes  de violència  de genere   ateses  pel  SIAD són
recol·locades en hotels fins que es troba un espai, hi ha una taula d'emergència social,
considera que no és necessari tenir un pis més, i no sap a la ciutat de Barcelona quants
pisos ha per emergència social.

Torna a intervenir, per al·lusions, el Sr. Ibáñez, que manifesta que la seva intervenció
respecte als 30.00 i els 70.000 €  respon a la informació que han rebut, que si haguessin
fet cas dels precs fet en aquesta sala de portat el transport públic als polígons industrials,
potser no caldria fer una seu al poble.
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Finalitza l'assumpte amb una nova intervenció del Sr. ponent per dir que l'Ajuntament
de  Gavà,  amb  tots  els  ajuntaments  del  Delta  han  demanat  millores  als  polígons
industrials, però això és una dificultat afegida, cal pagar el transport i anar-hi i no sap
que problema li troba de que el servei estigui més a prop de les persones. 

6 –   APROVACIÓ ACTA DELIMITACIÓ ENTRE TERME MUNICIPALS DE GAVÀ I 
BEGUES
 
Antecedents
 
Per escrit de la Direcció General d'Administració Local, de data 13 de gener de 2016 (RE 521)
es va informar a l'ajuntament de Gavà que la Generalitat havia decidit impulsar l'elaboració del
Mapa municipal  i  comarcal  de Catalunya,  documents  cartogràfics que determinen els límits
territorials dels termes municipals i demarcacions comarcals. 
 
En aquest mateix escrit, la Generalitat va demanar a l'Ajuntament que, en un termini de dos
mesos, acordara l'inici de l'expedient de delimitació de l'atermenament del terme municipal de
Gavà  amb  la  resta  de  municipis  limítrofs  i  de  nomenament  de  la  comissió  municipal  de
delimitació. 
 
Per Ple de 25 de febrer de 2016 es va acordar iniciar l'expedient d'atermenament del terme
municipal  de  Gavà  amb  la  resta  de  municipis  limítrofs  i  de  nomenament  de  la  comissió
municipal de delimitació. Aquesta comissió,d'acord amb l'article 28 del Decret 244/2007, de 6
de novembre regula l'expedient de delimitació territorial dels municipis, estableix constituïda
per l'alcaldessa, dos regidors, el secretari de l'ajuntament i un tècnic.
 
El dia 9 de maig de 2017 es va signar a la seu de l'Ajuntament de Begues l'acta de delimitació
entre els  termes municipals de Begues i  Gavà.  Aquesta acta, signada per les comissions de
delimitació de tots dos Ajuntament i pels representats de la Generalitat de Catalunya ha de ser
aprovada pels respectius Ajuntaments.
 
Sobre aquesta aprovació s'ha emet informe preceptiu per part del Secretari General.
 
Fonaments de Dret
 
Primer.-  La delimitació del termes municipals es troba regulada al Decret 244/2007, de 6 de
novembre, pel qual es regula la constitució i la demarcació territorial dels municipis, de les
entitats municipals descentralitzades i de les mancomunitats de Catalunya.
 
Segon .- L'article 31.4 de l'esmenat Decret estableix que l'acta corresponent a les operacions de
delimitació,  amb  els  documents  complementaris,  s'ha  de  sotmetre  al  Ple  dels  ajuntaments
afectats, per tal  que n'acordin l'aprovació amb el quòrum de la majoria absoluta del nombre
legal dels seus membres, en termini màxim de tres mesos comptadors a partir de la data de les
operacions. 
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El mateix quòrum legal esta establert a l'article 47.2 c) de la Llei 771985, reguladora de les
bases del Règim Local
 
Per tot això, la tinenta d'alcalde i presidenta de l'Àmbit de Ciutat i Territori proposa al Ple de
l'Ajuntament, previ dictamen de la Comissió Informativa, l'adopció dels següents acords: 
 
ACORDS:
 
PRIMER.- Aprovar l'acta de delimitació entre els termes municipals de Begues i Gavà signada
el  dia  9 de maig  de 2017 per  les  comissions de delimitació de tots  dos  Ajuntament  i  pels
representats de la Generalitat de Catalunya.
 
SEGON.- Comunicar el present acord a la Direcció General d'Administració Local
 
L'acord va ser aprovat per unanimitat dels regidors presents a la sessió en el moment de ser
adoptat l’acord (21), donant-se per tant el vot favorable de la majoria absoluta (11) del nombre
legal de membres de la Corporació (21), quòrum especial que, per a aquest cas, exigeix l'article
47.2. c) de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local 

7 –   RESOLUCIÓ DE L’EXPEDIENT SANCIONADOR DE REFERÈNCIA 049/2016 – 
SANITAT PER LA TINENÇA I/O CONDUCCIÓ D'UN GOS POTENCIALMENT 
PERILLÓS SENSE DISPOSAR DE LA LLICÈNCIA.
 
Antecedents 
 
El dia 22 d’agost de 2016 l’Ajuntament de Gavà va tenir coneixement arran d’un informe dels
Agents Rurals que a la finca ubicada al camí de la Pineda, 60, del municipi de Gavà, hi havia un
gos potencialment perillós en estat d’abandonament el qual va ser comissat per l’Ajuntament i
traslladat al CENTRO CANINO SIR CAN, SL. D’acord amb la informació del microxip de
número 941000013315600 el propietari del gos era el senyor Toufik Moaddine, i el qual no
consta  que  disposés  de  la  corresponent  llicència  per  a  la  tinença  i/o  conducció  de  gossos
potencialment perillosos.
 
En  conseqüència,  el  dia  27  de  setembre  de  2016  es  va  procedir  a  iniciar  l’expedient
administratiu núm. 049/2016 Sanitat al senyor Toufik Moaddine per no disposar de la llicència
per la tinença i/o conducció de gossos potencialment perillosos.
 
El dia 30 de novembre de 2016 es va realitzar edicte després d’haver estat infructuosa la doble
notificació del plec de càrrecs.
 
L’esmentat edicte es va publicar al Boletín Oficial del Estado (BOE) el 9 de desembre de 2016 i
va ser exposat al tauler d’anuncis de l’Ajuntament de Viladecans del 19 de desembre de 2016
fins el 16 de gener de 2017. A aquest plec de càrrecs, l’interessat no va  presentar cap escrit
d’al·legacions.
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El dia 2 de febrer de 2017 es va realitzar proposta de resolució que va ser impossible notificar.
Per aquest motiu es va realitzar edicte en data 8 de març de 2017 que va ser publicat al Boletín
Oficial  del  Estado  (BOE)  el  14  de  març  de  2017  i  va  ser  exposat  al  tauler  d’anuncis  de
l’Ajuntament de Viladecans del 6 d'abril  fins el 8 de maig de 2017. A aquesta proposta de
resolució l'interessat no va presentar cap escrit d’al·legacions.
 
Fonaments de dret
 

1. La Llei  50/1999,  de 23 de desembre,  sobre el  règim jurídic de la tinença d'animals
potencialment perillosos estableix que la tinença de qualsevol animal classificat com a
potencialment  perillós requereix la prèvia obtenció d'una llicència administrativa.  El
senyor Toufik Moaddine no ha acreditat complir amb la legislació vigent per la tinença
d'aquests animals.
 

2. Els esmentats fets constitueixen una infracció administrativa tipificada com a molt greu
en l’article 44.4.b), en concordància amb l'article 18.1 de l’Ordenança reguladora de la
tinença d’animals a Gavà, i pot ser sancionada amb una multa per un import mínim de
2.405 € fins a 15.025,30 €.
 

3. L'autoritat competent per resoldre l'expedient és el Ple de l'Ajuntament, al tenir el Ple
municipal  la  competència  sancionadora per  a la  comissió  d'infraccions greus  i  molt
greus, d'acord amb l'article 13 de la Llei 10/1999, de 30 de juliol, sobre la tinença de
gossos considerats potencialment perillosos.
 

Per l'anteriorment  esmentat,  el  tinent  d'alcalde i  president  de l'Àmbit  de Comerç,  Civisme i
Promoció de la Ciutat, sotmet a l'aprovació del Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa
de Nova Governança l'adopció dels següents
 
ACORDS:
 
Primer.-  Imposar  al  senyor  Toufik  Moaddine,  amb  NIE  X2379945C i  amb  domicili  a  la
carretera de Barcelona, 4 4t 3a. de Viladecans (08840), una multa econòmica de quantia dos
miltt quatre-cents cinc euros (2.405 €) per cometre una infracció molt greu prevista en l’article
18.1 de l’Ordenança reguladora de la tinença d’animals a Gavà en virtut de l'informe municipal
de la Cap de Salut Pública i Consum de data 15 de maig de 2017 que consta a l'expedient.
 
Segon.-  Notificar  la  present  resolució  municipal  al  senyor  Toufik  Moaddine amb  expressa
comunicació dels recursos que pot interposar.

L’acord va ser adoptat per unanimitat, donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment–
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.
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8 –   RESOLUCIÓ DE L’EXPEDIENT SANCIONADOR DE REFERÈNCIA 051/2016 – 
SANITAT PER LA TINENÇA I/O CONDUCCIÓ D'UN GOS POTENCIALMENT 
PERILLÓS SENSE DISPOSAR DE LA LLICÈNCIA.
 
Antecedents 
 
El dia 22 d’agost de 2016 l’Ajuntament de Gavà va tenir coneixement arran d’un informe dels
Agents Rurals que a la finca ubicada al camí de la Pineda, 60, del municipi de Gavà, hi havia un
gos potencialment perillós en estat d’abandonament el qual va ser comissat per l’Ajuntament i
traslladat al CENTRO CANINO SIR CAN, SL. D’acord amb la informació del microxip de
número 977200008775810 la propietària de la gossa és la senyora Paula Balan, i la qual no
consta  que  disposés  de  la  corresponent  llicència  per  a  la  tinença  i/o  conducció  de  gossos
potencialment perillosos.
 
En  conseqüència,  el  dia  27  de  setembre  de  2016  es  va  procedir  a  iniciar  l’expedient
administratiu núm. 051/2016 Sanitat a la senyora Paula Balan per no disposar de la llicència per
la tinença i/o conducció de gossos potencialment perillosos.
 
El dia 26 d’octubre de 2016 es va realitzar edicte després d’haver estat infructuosa la doble
notificació del plec de càrrecs.
 
L’esmentat edicte es va publicar al Boletín Oficial del Estado (BOE) el 18 de novembre de 2016
i va ser exposat al tauler d’anuncis de l’Ajuntament de Viladecans del 9 de novembre de 2016
fins el 7 de desembre de 2016. A aquest plec de càrrecs, la interessada no ha presentat cap escrit
d’al·legacions.
 
El dia 1 de febrer de 2017 es va realitzar proposta de resolució que va ser impossible notificar.
Per aquest motiu es va realitzar edicte en data 8 de març de 2017 que va ser publicat al Boletín
Oficial  del  Estado  (BOE)  el  14  de  març  de  2017  i  va  ser  exposat  al  tauler  d’anuncis  de
l’Ajuntament de Viladecans del 6 d'abril  fins el 8 de maig de 2017. A aquesta proposta de
resolució la interessada no va presentar cap escrit d’al·legacions.
 
Fonaments de dret
 

1. La Llei  50/1999,  de 23 de desembre,  sobre el  règim jurídic de la tinença d'animals
potencialment perillosos estableix que la tinença de qualsevol animal classificat com a
potencialment perillós requereix la prèvia obtenció d'una llicència administrativa. La
senyora  Paula Balan no ha acreditat  complir  amb la legislació vigent  per la tinença
d'aquests animals.

2. Els esmentats fets constitueixen una infracció administrativa tipificada com a molt greu
en l’article 44.4.b), en concordància amb l'article 18.1 de l’Ordenança reguladora de la
tinença d’animals a Gavà, i pot ser sancionada amb una multa per un import mínim de
2.405 € fins a 15.025,30 €.

3. L'autoritat competent per resoldre l'expedient és el Ple de l'Ajuntament, al tenir el Ple
municipal  la  competència  sancionadora per  a la  comissió  d'infraccions greus  i  molt
greus, d'acord amb l'article 13 de la Llei 10/1999, de 30 de juliol, sobre la tinença de
gossos considerats potencialment perillosos.
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Per l'anteriorment  esmentat,  el  tinent  d'alcalde i  president  de l'Àmbit  de Comerç,  Civisme i
Promoció de la Ciutat, sotmet a l'aprovació del Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa
de Nova Governança l'adopció dels següents
 
ACORDS:
 
Primer.-  Imposar a la senyora Paula Balan, amb NIE X5134181Y i amb domicili  al  carrer
Montaña, 79 àtic 1r de Viladecans (08840), una multa econòmica de quantia dos mil quatre-
cents cinc euros (2.405 €) per cometre una infracció molt  greu prevista en l’article 18.1 de
l’Ordenança reguladora de la tinença d’animals a Gavà en virtut de l'informe municipal de la
Cap de Salut Pública i Consum de data 16 de maig de 2017 que consta a l'expedient.
 
Segon.-  Notificar  la  present  resolució  municipal  a la  senyora  Paula  Balan amb  expressa
comunicació dels recursos que pot interposar.
 
L’acord va ser adoptat per unanimitat, donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment–
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

9  –    APROVACIÓ  INICIAL  DE  LES  BASES  REGULADORES  PER  A  LA
SOL·LICITUD  I  ATORGAMENT  DE  SUBVENCIONS  PER  A  LA  INSTAL·LACIÓ
D’APARELLS  ELEVADORS  PER  A  LA  SUPRESSIÓ  DE  BARRERES
ARQUITECTÒNIQUES EN EDIFICIS D’HABITATGE.
Antecedents:
 
1.- L’Assessora  de l’Àmbit  de Benestar i Acció Social ha emès informe, mitjançant el qual
exposa que:
 
L’Ajuntament de Gavà conscient de la problemàtica i de la importància que té l’accessibilitat
com a millora  de la  qualitat  de  vida per  a  tots  el  ciutadans,  es  planteja  obrir  una línia  de
subvencions  destinades  a  aconseguir  la  supressió  de  barreres  arquitectòniques  en  edificis
d’habitatge per mitjà de la instal·lació d’un aparell elevador.
 
Aquesta línia de subvencions aniria adreçada a les Comunitats de Propietaris que no disposin
d’instal·lació d’ascensor i que el seu edifici disposi, com a mínim, de planta baixa més tres
plantes, legalment constituïdes, i amb domicili a la ciutat de Gavà. 
 
També podran ser beneficiàries les comunitats de propietaris de planta baixa més 1 o 2 pisos,
quan hi resideixin persones amb discapacitat acreditada d’un mínim d’un 33% o amb 65 anys o
més . De manera excepcional, en aquesta tipologia de comunitats, quan un veí es faci càrrec de
totes les despeses de la instal·lació de l’aparell elevador i la llicència d’obres es tramiti al seu
nom, podrà ser considerat com a persona beneficiària de la subvenció.
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Quedaran exclosos els habitatges unifamiliars, els promotors d’obra nova o rehabilitació, els
constructors i propietaris en règim vertical; així com les obres de gran reforma, manteniment i
substitució d’ascensors existents.
 
2.- L'Interventor Municipal ha emès informe preceptiu a l’aprovació de les Bases reguladores de
subvencions.
 
Fonaments de Dret:
 
1.- L’article 25.2.a)  de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de els bases del règim local, per
la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de racionalització i sostenibilitat de l’administració local
estableix que:
 
2.  El  Municipio  ejercerá  en  todo  caso  como  competencias  propias,  en  los  términos  de  la
legislación del Estado y de las Comunidades Autónomas, en las siguientes materias:
 
a) Urbanismo: planeamiento, gestión, ejecución y disciplina urbanística. Protección y gestión
del Patrimonio histórico. Promoción y gestión de la vivienda de protección pública con criterios
de sostenibilidad financiera. Conservación y rehabilitación de la edificación.
 
 2.- L’article 29 de la Llei 18/2007, de 28 de desembre, del dret de l’habitatge, relativa a la
conservació i la rehabilitació com a instruments per a garantir el dret a l'habitatge, estableix que
el foment de la conservació, la rehabilitació i la gran rehabilitació del patrimoni immobiliari
residencial és objecte de l'actuació prioritària de la Generalitat i els ens locals per a garantir el
dret a un habitatge digne i adequat.
  
3.- L’article 17.3 de l’Ordenança General de Subvencions de l’Ajuntament de Gavà estableix 
que la competència per a l’aprovació de les Bases reguladores correspon al Ple de l’Ajuntament
de Gavà.
 
4.- Els acords del Ple de les Corporacions Local s’han adoptar, per regla general per majoria
simple dels membres present, segons l’article 114 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril,
pel que s’aprova el Text Refós de la Llei municipal i de règim Local de Catalunya i no existeix
cap norma que estableixi una majoria qualificada per a l’aprovació de les bases de subvencions.
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit  de Benestar i Acció Social, sotmet a
l’aprovació del Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa de l’Àmbit de Benestar i Acció
Social, l’adopció del següents
 
ACORDS:
 
Primer.- Aprovar  inicialment  les  Bases  Reguladores  per  a  la  sol·licitud  i  atorgament  de
subvencions  per  a  la  instal·lació  d’aparells  elevadors  per  a  la  supressió  de  barreres
arquitectòniques en edificis d’habitatge
 
Segon.- Sotmetre  les  bases  esmentades  a  informació  pública  per  un  termini  de  vint  dies,
mitjançant  un anunci  que s’ha de publicar  al  Butlletí  Oficial  de  la  Província  i  en el  tauler
d’anuncis de l’Ajuntament de Gavà, així com una referència del citat anunci al Diari Oficial de
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la Generalitat, de conformitat amb el que disposa l’article 124.2 del Decret 179/1995, de 13 de
juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals i l’article 9.3 de
la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions.
 
Cas que no s’hagi presentat cap reclamació o al·legació dintre el període d’informació pública,
l’acord d’aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu. Si es presenten se seguirà el
procediment previst en els arts. 64 i 65.1 del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens
Locals.

L’acord va ser adoptat per unanimitat, donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment–
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.

-----------

Després  de  la  intervenció  del  ponent,  Sr.  Miquel-Àngel  Diaz,,  tinent  d'alcalde  de
Benestar i Acció Social, intervé, pel grup municipal del PP, la Sra. Mònica Parés per
manifestar el vot favorable del seu grup municipal, i celebrar les novetats introduïdes
aquest  any  que  beneficien  a  veïns  i  veïnes  de  Gavà  de  més  de  65  anys  i  amb
discapacitats.

Per part de GSSP, intervé el Sr Miquel Herrera, que diu que qualsevol mesura lògica las
veïns i veïnes de Gavà  és benvinguda, sobre tot per determinats sectors més necessitats,
per tant, votaran a favor. 
 
El  Sr.  Miquel  Àngel  Ibáñez,  de  C's,  intervé  a  continuació  i  manifesta  que  aquesta
ampliació  de  les  bases  a  les  vivendes  unifamiliars  de  PB+1  i  PB+2  per  persones
discapacitades amb un 33% o persones grans, considera que és un complement de les
bases que ja hi havien i votaran a favor. 

PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ
DELS ÒRGANS DE GOVERN

10 –   DONAR COMPTE RELACIÓ DE DECRETS  
 
Donar  compte  de  la  relació  de  decrets  dictats  des  del  dia  13  de  maig  fins  al  16  de  juny
d'enguany.
 

Plaça de Jaume Balmes, s/n Tel:93 263 91 00 ajuntament@gava.cat

08850Gavà Fax: 93 263 91 08 www.GavaCiutat.cat



Així mateix, és dóna compte al Ple dels decrets dictats per l'alcaldessa, en ús de les atribucions
que legalment té conferides, DE1725/2017 de 14 de juny de 2017, relatiu a la modificació de
delegació d'atribucions a la Junta de Govern Local i a la tinenta d'alcalde de l'àmbit de Ciutat i
Territori, i DE1798/2017, de 20 de juny d'enguany, relatiu a l'aprovació de mesures per evitar la
utilització  d'empreses  multiservei  a  l'Administració  Pública,  els  quals  es  transcriuen  a
continuació:
 
* Decret 1725/2017, de 14 de juny
 
DECRET D'ALCALDIA 
 
Assumpte
Modificació decrets DE1647/2015 i  DE0645/2017 de delegació d'atribucions a la Junta de
Govern Local i a la tinenta d'alcalde de l'àmbit de Ciutat i Territori, respectivament.
 
Relació de fets
 
Per decret d'aquesta alcaldia DE 1647/2015 de 18 de juny de 2015, es va delegar a la Junta de
Govern Local , entre d'altres, la següent competència:
 

8.  Atorgar  llicències  urbanístiques, a  excepció  de  les  relatives  a  obres  menors  i  a  les
companyies dels serveis d’aigua, gas, electricitat, telefonia, etc., per a la instal·lació o
modificació  de  xarxes  i  línies.  I,  en  tot  cas,  atorgar  llicències,  emetre  informes  i
adoptar  acords  relatius  a  Urbanisme  i  Habitatge,  quan  les  lleis  sectorials  o  les
Ordenances municipals les atribueixin a la Junta de Govern Local.
 

Per decret DE0654/2017 d'1 de març d'enguany, es va delegar a la tinenta d'alcalde de l'àmbit
de Ciutat i Territori, Sra. Rosa M.ª Fernández Labella, tot un seguit d'atribucions, entre les
quals figura la següent: 

 
 g. Atorgament de llicències urbanístiques relatives a obres menors, incloses les de guals.

 
Per  una  actuació  més  eficient  es  considera  adient  unificar  l'atorgament  de  llicències
urbanístiques en la tinenta d'alcalde de l'Àmbit de Ciutat i Territori.
 
Fonaments de dret
 
- Arts. 21.3 , 23.2 i 23.4 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim
Local, en la nova redacció donada per la Llei 11/1999, de 21 d'abril.
- Arts. 53, 54.2 bis i i 56 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text
refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.
-  Arts  43  i  següents  del  Reial  Decret  2568/86  de  28  de  novembre,  pel  qual  s’aprova  el
Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals.
 
Resolució
 
Per tant, resolc: 
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Primer. Modificar el Decret DE 1647/2015 de 18 de juny de 2015, en el sentit de deixar sense
efectes la delegació a la Junta de Govern Local de la següent atribució:
 

8.  Atorgar  llicències  urbanístiques,  a  excepció  de  les  relatives  a  obres  menors  i  a  les
companyies dels serveis d’aigua, gas, electricitat, telefonia, etc., per a la instal·lació o
modificació de xarxes i línies. I, en tot cas, atorgar llicències, emetre informes i adoptar
acords relatius a Urbanisme i Habitatge, quan les lleis sectorials o les Ordenances
municipals les atribueixin a la Junta de Govern Local

 
Segon. Modificar el decret DE 0654/2017, d'1 de març de 2017, de delegació d'atribucions a
regidors/regidores, en el sentit que la competència delegada a la tinenta d'alcalde de l'Àmbit de
Ciutat  i  Territori,  Sra.  Rosa  M.ª  Fernández  Labella,  assenyalada  a  l'apartat  III,  B).  g.
consistent en:
 
g. Atorgament de llicències urbanístiques relatives a obres menors, incloses des de guals

 
passa a ser d':
 

g.  Atorgament  de  llicències  urbanístiques.  I,  en  tot  cas,  atorgar  llicències,  emetre
informes i adoptar acords relatius a Urbanisme i Habitatge, quan les lleis sectorials o
les Ordenances municipals les atribueixin a la Junta de Govern Local.

 
Tercer. De les llicències urbanístiques d'obra major es donarà compte a la següent sessió de la
Junta de Govern Local.
 
Quart.  De conformitat amb l’article 44 del ROF, aquestes delegacions tindran efecte des del
dia següent a la data de notificació d’aquest Decret a la regidora afectada, i serà de caràcter
indefinit,  sense perjudici  de la potestat d’advocació d’aquesta Alcaldia. En cas d’absència,
vacant,  malaltia  o  qualsevol  altre  impediment  de  la  tinenta  d'alcalde,  aquesta  Alcaldia
assumirà,  directament  i  automàticament,  les  competències  delegades,  com  a  titular  de  la
competència originària, i s’entén a aquests efectes exercitada la potestat d’advocació en base a
la present resolució, sense necessitat de cap altra resolució expressa en aquest sentit. 
 
Cinquè. Notificar aquesta resolució a la Sra. Rosa M.ª Fernández Labella, tinenta d'alcalde de
l'àmbit  de Ciutat  i  Territori,  la qual  s’entén acceptada la competència delegada,  de forma
tàcita, si dins del termini dels tres dies següents no es manifesta res en contra o es fa ús de la
delegació. 
 
Sisè. Publicar  aquesta  resolució  en  el  Butlletí  Oficial  de  la  Província  conforme  disposa
l’article 44.2 del ROF i donar-ne compte al Ple en la sessió ordinària que es convoqui per a
donar compliment a l’article 38 del mateix ROF. 
 

 
*   Decret 1798/2017 de 20 de juny
 
Identificació de l'expedient
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Expedient  número ASP 216/2017,  relatiu  a l'aprovació de mesures per  evitar la utilització
d'empreses multiservei a l'Administració Pública.
 
Fets
 
Des  del  2012  la  Reforma  Laboral  del  govern  del  Partit  Popular  ha  suposat  un  profund
desequilibri en les relacions laborals, fent que les grans companyies i corporacions. posseeixin
un  instrument  demolidor  per  precaritzar  els  llocs  de  Treball  i  devaluar  salaris,  utilitzant
societats  que  amb  palmari  abús  de  dret  contribueixen  a  un  empobriment  de  les  persones
treballadores.
 
Que aquesta pràctica ha estat  utilitzada de forma massiva per  les  anomenades “Empreses
Multiserveis” que estableixen convenis d'Empresa molt  per sota de les condicions laborals
establertes en els convenis col·lectius sectorials fins a límits insostenibles, límits que provoquen
una  autèntica  ruptura  del  mercat  laboral  i  que  estableixen  competències  deslleials  fruits
d'aquesta maquinació que alerta de forma més que premeditada la lliure competència basada
en la sostenibilitat social, lleialtat i seguretat.
 
Les administracions públiques atorguen concessions per uns determinats serveis, produint-se
ofertes sorprenents a la baixa de grans companyies que ja preveuen la utilització de mà d'obra
provinent  d'aquest  model  d'empresa  i  que  redueix  substancialment  els  salaris  d'aquestes
persones treballadores i fan que indirectament aquesta administració sigui còmplice d'aquestes
nefastes pràctiques.
 
L'informe presentat per la UGT de Catalunya mostra una “curiosa” coincidència a la Regió
Metropolitana de Barcelona entre les persones treballadores afectades per ERO's d'extinció i
les  persones  treballadores  d'alta  a  les  Empreses  Multiserveis  des  de  2012,  i  això  resulta
exemplar  de  la  enorme  estafa  que  la  Reforma  Laboral  ha  portat  a  tota  la  ciutadania,
condemnant a la pobresa a milers de treballadores i treballadors.
 
 Fonaments de Dret 
 

1. És competència de l'alcaldessa dirigir el govern i l'administració municipal, tal i com
disposa l’article 21.1.a) de la Llei 7/85, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim
local.

2. L'article 6.1 de la Llei  40/2015,  d'1 d'octubre,  de Règim Jurídic del  Sector Públic,
estableix que els òrgans administratius podran dirigir les activitats del  seus òrgans
jeràrquicament dependents mitjançant instruccions i ordres de servei.

 
Resolució,
Per tant, resolc:
 
Primer.- Prendre les mesures escaients, com ara clàusules socials incorporades als plecs de
condicions que reconeguin el conveni sectorial de referència segons l’activitat de la persona
treballadora,  per  evitar  la  utilització  directe  o  indirecte  d’empreses  multiserveis  a
l’administració pública, respectant-se sempre el conveni sectorial de referència per a qualsevol
persona treballadora que efectuï el servei atorgat.
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Segon.- Instar  al  Govern  de  la  Generalitat  a  incrementar  substancialment  el  nombre
d’inspectors de Treball i crear un òrgan d’actuació específic que persegueixin el que és un frau
encobert a la seguretat social o per defecte aquesta actuï d’ofici.
 
Tercer.- Instar a les parts implicades a convocar una mesa de negociació per crear un pacte
entre sindicats, patronal i administracions a l’àmbit del municipi que estableixi els criteris per
regular les subcontractacions i eradicar les practiques espúries en la contractació.
 
Quart.-  Instar al  Congrés  dels  Diputats  a  la  derogació immediata de la  Reforma laboral,
origen de mesures d’exclusió social sense precedents com aquesta.
 
Cinquè.- Donar compte d´aquest acord al Ple Municipal de l´Ajuntament de Gavà.
 
Sisè.- Enviar còpia d’aquests acord al President del Congrés dels Diputats, el President de la
Generalitat  de  Catalunya,  la  Ministra  de  Empleo,  la  Consellera  de  Treball.  i  UGT  Baix
Llobregat.

-----------

Començà aquest punt del Ple donant compte de la relació de decrets, i en concret, la
senyora alcaldessa destaca els decrets número 1725/2017 de 14 de juny, d'Alcaldia, pel
qual  es  modifiquen   les  atribucions  de  la  Junta  de  Govern,  que  en  aquest  cas  es
traspassen a la tinenta d'alcalde de Ciutat i Territori, concretament aquelles relatives a
l'atorgament de llicències urbanístiques per tal de donar celeritat a la seva concessió. 

El segon decret a destacar és el 1798/2017, que explica el Sr. Díaz que és degut a una
petició de la UGT del Baix Llobregat, que agraeix la seva presència en aquesta sessió,
respecte a l'aprovació de mesures per evitar l'autorització d'empreses multi  serveis a
l'administració pública. Hi han determinades pràctiques per aquest tipus d'empresa que
fan evitar el conveni sectorial i per tant fan convenis a mide que el que fan és rebaixar
les  condicions  salarials  i  els  drets  laborals  dels  treballadors.  Les  administracions
públiques han de fer un pas endavant i tenen eines per fer-ho possible. L'Ajuntament
coincideix  amb  l'  UGT del  Baix  Llobregat  en  què  s'han  d'activar  clàusules  socials
incorporades als plecs. Aquestes empreses tenen 3000 treballadors i treballadores a la
nostra comarca, i per tant s'ha de fer un bon treball d'acompanyament en xarxa amb els
sindicats, els representants dels treballadors i de les treballadores per evitar-ho.

Per tant,  va dir,  aquest  decret recull  les propostes de l'  UGT del  Baix Llobregat  en
aquest  sentit,  com incorporar  clàusules  socials  als  plecs,  que reconeguin el  conveni
sectorial  de  referència de l'activitat,  però també instar  al  govern de la  Generalitat  a
incrementar el nombre d'inspectors de treball, i instar a les parts implicades a convocar
una mesa de negociació per crear un pacte entre sindicats, patronats i administracions en
l'àmbit municipal per establir els criteris per regular i eradicar aquestes pràctiques que
no van en favor de la classe treballadora.

A continuació, la Sra. Parés va dir que “volem recordar que aquesta proposta ve del
sindicat UGT que fa una crítica contundent de la reforma laboral duta a terme pel Partit
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Popular. Entenem que aquesta reforma ha tingut alguna cosa a veure en què durant els
darrers anys s'hagin creat 500.000 llocs de treball  per any.  En tot cas, valorem molt
positivament  totes  les  accions  i  millores  que  es  puguin  fer  a  la  contractació  de
l'Ajuntament, tant en la contractació dels treballadors i de les treballadores, però també
a les clàusules socials amb més integració i més polítiques per la conciliació”. 

El portaveu de GSSP, Sr. Herrera, va exposar que el seu grup valorava positivament
aquesta  resolució.  Les  polítiques  han  de  servir  per  fer  polítiques  socials  i
mediambientals, i en aquest decret estava recollit així, si bé és cert que el Text Refós de
la  llei  de  Contractes  del  Sector  Públic  3/2011 i  la  Directiva  de Contractes  2014 ja
recollien les clàusules socials a les licitacions, ja hauria d'haver estat previst per les
administracions públiques, no obstant, però valoren molt positivament aquesta resolució
i la seva implementació a la ciutat. 

A continuació va intervenir el Sr.  Massana, qui va dir textualment “nosaltres volem
parlar del Decret 1798/2017 de 20 de juny, relatiu a l'aprovació de mesures per evitar la
utilització d'empreses multiservei a l'Administració Pública. 

En el decret, l'informe presentat per la UGT diu que mostra una “curiosa” coincidència
a la Regió Metropolitana de Barcelona entre les persones treballadores afectades per
ERO's d'extinció i les persones treballadores d'alta a les Empreses Multi serveis des de
2012, i això resulta exemplar de la enorme estafa que la Reforma Laboral ha portat a
tota la ciutadania, condemnant a la pobresa a milers de treballadores i treballadores, i en
conseqüència l' Ajuntament vol prendre les mesures escaients per evitar la utilització
directe o indirecte d’empreses multiservei a l’administració pública.

Bé, fins aquí d'acord. Però fent memòria, la Junta de Govern Local de data 22 de maig
de  2015,  va  adjudicar  a  l'empresa  EXPERTUS  MULTISERVICIOS  S.A.,  la
contractació del Servei de Consergeria i Neteja de diferents equipaments municipals,  i
al finalitzar el període inicial, el contracte es podia prorrogar per un màxim de dos anys
més, de forma expressa i de mutu acord de les parts per un total de 516.120 €.

I justament, en la passada JGL del 16 de juny, quatre dies abans d'aquest informe s'ha
emès  informe  favorable,   possibiliten  la  pròrroga   a  l’empresa  de  multiservei
EXPERTUS MULTISERVICIOS S.A.”

Seguidament el Sr. Ibáñez, del grup municipal de C's, va exposar que el seu grup està
d'acord en la majoria de resolucions d'aquest decret i  evidentment amb les clàusules
socials,  l'increment  d'inspectors  contra  el  frau,  és  imprescindible  una  mesa  de
negociació, però respecte al punt quart, va dir, quan s'insta al Congrés dels Diputats de
la  derogació  immediata  de  la  reforma  laboral,  la  posició  del  seu  grup  és  d'una
modificació substancial. En quant al punt cinquè i al punt sisè, en els que es diu donar
compte d'aquest acord al Ple municipal i enviar  còpia d'aquest acord, en lloc d'acord
hauria de posar decret.

Finalment torna a intervenir el Sr. Díaz que puntualitza que efectivament és un decret i
el govern ja ha començat a fer alguna acció en aquest sentit seguint la instrucció de
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l'Alcaldia i s'han incorporat clàusules socials. Com ajuntament, estem a l'avantguarda,
de la mateixa manera que l'Ajuntament de Barcelona. 

11 –   PRECS I PREGUNTES 

A continuació es va procedir  a contestar  els  precs o preguntes que,  prèviament  i  per escrit
presentat  amb més  de  vint-i-quatre  hores  d’antelació,  havien  estat  formulades  pel  diferents
regidors  o  grups  amb  municipals.  Tot  seguit  es  reflecteix  a  l’acta  el  contingut  de  les
interpel·lacions formulades i de les corresponents respostes.

El primer Grup Municipal a qui la Sra. Alcaldessa va donar la paraula per començar a formular
els precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el de C’s.
 
Efectivament, la regidora d'aquest grup, Sra. del Río, atès --va dir--  que “En el pleno de abril de
2016 el  PSC presentó  una moción en “Apoyo a las ciudades libres de trafico de mujeres, niñas
y niños destinados a  la prostitución”.  Aún  se  sigue denunciando tanto a  las  personas  que
utilizan este servicio como a las mujeres que lo ofrecen. Ya que el artículo 21 de la “Ordenanza
Municipal sobre Uso de las vías y espacios públicos”  está en contradicción  con  los  acuerdos
de la moción ( puntos  3 y 4 ), desde el grupo  Municipal Ciudadanos hacemos el siguiente
ruego: que el equipo de Gobierno modifique el artículo 21 de la “Ordenanza Municipal sobre el
uso de las vías y espacios públicos”  para poder aplicar dicha norma en concordancia con de la
declaración política sobre “ Apoyo a las ciudades libres de tráfico de mujeres, niñas y niños
destinados a la prostitución”.

Per  part  de  l'equip  de  govern  va  contestar  la  Sra.  Gemma  Badia,   dient  que  l'Ordenança
municipal sobre els usos de les vies i espais públics és un instrument normatiu aprovat l'any
1998, a la qual han estat incorporades diverses modificacions, la darrera de l'any de 2015 que
permet avançar en l'assoliment del civisme i grau de convivència entre la ciutadania i que cal
adaptar al moment actual i a les demandes socials. Concretament, l'Ajuntament de Gavà a l'any
2009 va constatar la necessitat de preservar a la ciutadania i en especials menors, de l'exhibició
de pràctiques d'oferiment o de sol·licitud de serveis sexuals en la via pública, de mantenir la
bona convivència i evitar problemes. Amb aquest objectiu, es va decidir incorporar la regulació
de les activitats a la via i als espais públics, de prohibició d'efectuar activitats d'oferiment i de
demanda, i realització de serveis sexuals. Com s'ha indicat al prec, el Ple municipal del mes
d'abril de 2016 va aprovar una declaració política a instància del grup municipal de PSC en
suport a les ciutats lliures de tràfic de dones, nenes i nens destinats a la prostitució, i l'adhesió de
Gavà a la Xarxa de municipis lliures de tracta. En aquest sentit, l'Ajuntament de Gavà, en el Pla
d'intervenció integral contra la prostitució, a través dels seus diferents àmbits, ha iniciat una
sèrie  d'actuacions  per  intentar  reconduir  una  activitat  que  no  està  penalitzada  per  la  llei,  i
l'administració local està intentant corregir i reconduir en el seu territori. Aquestes accions han
inclòs  diferents  actuacions  des  de  l'àrea  d'Igualtat,  Serveis  Socials,  Policia  Municipal  i
Mobilitat.  Es  per  això  que  la  declaració  política  esmentada  recolza  totes  aquelles  accions
dirigides a ajudar a les dones que desitgin deixar la prostitució oferint la màxima col·laboració
possible i  cercant  la coordinació amb l'administració central i  autonòmica.  No obstant això,
dintre  del  pla  d'intervenció  esmentat,  es  pot  estudiar  la  modificació  de  l'ordenança,  ja  que
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actualment permet la denúncia i la posterior sanció en aquells casos en els que s'ignorin les
normes de convivència.

En un segona intervenció de C's, el Sr.  Francisco Gavilán , atès –digué–  que “todos conocemos
el último atentado yihadista ocurrido en Londres, en Borough Market,  donde se cuantifican
nueve asesinatos de personas de todas las nacionalidades, que simplemente estaban disfrutando
de  su  tiempo  libre.   Los  yihadistas  con  una  furgoneta  circulaban  por  Borough  Hight
Street, atropellando a su paso a unos 20 peatones y acababan estrellándose en la puerta del pub
Barow Boy & Banker. De su interior salen tres hombres, armados con cuchillos y machetes de
30 centímetros  y vestidos  con chalecos "suicidas"  (que resultaron ser  falsos).  Los asesinos
comenzaron a acuchillar a todo aquel que se cruzaba por su camino, provocando una situación
de terror. Pero entre tanto horror algunas personas demostraron su valía humana y sus valores.
Uno de ellos fue un español residente en Londres, Ignacio Echevarría, que simplemente con un
monopatín intento salvar la vida de las personas que estaban siendo acuchilladas, pero uno de
los terroristas cobardemente le asestó varias puñaladas por la espalda, dejándolo muerto en el
suelo. Por todo lo anterior,  formulamos el siguiente ruego: nombrar al Skate Park de Gavà con
el nombre de Ignacio Echevarría y colocar una placa conmemorativa, no sólo con el objetivo de
realizar un homenaje a un español que, como tantos, salió de España para mejorar su futuro,
sino que demostró unos valores más allá de la libertad”.  

Va respondre el Sr. Tort, que va explicar que el govern municipal comparteix la indignació per
l'atemptat i la mort de l'Ignacio Echevarría, però l'actual Reglament d'Honors i distincions de
l'Ajuntament  requereix que hi  hagin transcorregut  al  menys  cinc anys  des de la mort  de la
persona per a poder nombrar un carrer o espai públic amb el seu nom. 

Seguidament, en un altre prec també de C’s, el Sr. Ibáñez, digué que “los Planes de Movilidad
Urbana  (PMU) están regulados por  la  Ley 9/2003,  de 13 de  junio y son  obligatorios  para
aquellos municipios que según la Ley Básica de Régimen Local, tienen como servicio mínimo
obligatorio el transporte urbano de viajeros (los de más de 50.000 habitantes). En Gavà ya existe
este  servicio y por  tanto  lo  lógico es  que  se  aplicase  la  ley en  todos sus  extremos.  En el
artículo 9  de  la  Ley  se  especifica  que  la  participación  ciudadana  y  los  informes  de  las
autoridades  territoriales  en  materia  de  movilidad  son  indispensables,  cosa  absolutamente
coherente  si  tenemos  en  cuenta  la  incidencia  que  un  plan  puede  tener  en  el  resto  de
ayuntamientos del área. Tras la implantación del “Pla de Mobilitat sostenible a la platja – Estiu
2017”  queremos en primer lugar agradecer al equipo de gobierno el numerosos despliegue de
jardineros,  electricistas,  barrenderos,  personal  de  protección  civil,  agentes  de  Policía  Local,
Agentes de movilidad, personal de información, e incluso de directores de Servicios. Perdón me
refería únicamente a la parte central del barrio más cercana a la Avda. del Mar, los vecinos del
inicio y del final de la avda. de Europa tendrán que esperar a otra ocasión.

La improvisación es tal que siendo la fecha de inicio de aplicación del Plan el 10/06:
 Cuando se les comentó que el carril bici acababa en la rotonda de la Vela y que eso era

peligrosísimo, decidieron unir el “nuevo” carril  bici al “antiguo” del lado Barcelona
para mantener la prioridad en el cruce hasta el Paseo Marítimo.

 Han tenido que recurrir a externalizar la pintura pues Presec no podía hacerlo todo en
tan poco tiempo.
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 Cuatro días después, el 13/6 aún se estaba acabando de pintar la señalización horizontal.
 Los agentes de movilidad se incorporaron el día 17, es decir con siete días de retraso.
 Hay cruces en que han pintado de amarillo el lado en que se puede aparcar y que no

dificultan la visibilidad, mientras en la esquina opuesta no se ha puesto la línea amarilla
cuando los coches aparcados sí impiden la visibilidad.

Por todo ello desde Ciutadans Gavà pedimos acceso al dossier y a los informes del Plan. Tras
insistir se nos han entregado dos documentos:

1. El Informe del Inspector Jefe de la Policía Municipal en que especifica los objetivos,
medios humanos y materiales, etc.

2. Un documento titulado “Pla de Mobilitat sostenible de la Platja de Gavà” sin fecha ni
firma, en el que se dice por ejemplo:

a. “Per reduir la arribada de cotxes a la platja és necessari impedir, en la mesura
del possible, l’aparcament a la zona” 

b. “el nombre d’usuaris que entra a la zona de la platja creix de forma imparable
any rere any, essent l’augment d’aquets entre el 2014 i el 2016 proper al 50%”

c. “Després  de descartar  la implantació de zona blava per el  efecte crida que
aquest genera….”

¿Se refieren al “efecte crida” que tuvo la zona verde/azul en Castelldefels y que, según Uds.
reconocen ha originado entre 2014 y 2016 un incremento del 50% de vehículos en Gava-Mar?
Recuerden  que  desde  el  área  de  Vía  Pública  del  ayto.  en  previsión  de  un  “efecto  huida”
prepararon vallas de dirección prohibida en el linde con Castelldefels para evitar que entrasen
los coches que huían de la implantación de la zona azul en la playa de Castelldefels…. ¿Es eso
un “efecto llamada”? más bien parece un efecto huida.

Pero si la improvisación es peligrosa en cualquier Plan,  más lo es cuando produce un efecto
inmediato  en  la  caída  de  la  recaudación  de  los  comercios  y  especialmente  en  los
establecimientos de restauración de la zona en que se aplica el Plan  y que además,  vista la
tramitación seguida en la aprobación del mismo y con la duda del tipo de instrumento jurídico
de que se trata, podría conllevar posibles repercusiones económicas  y de responsabilidad del
ayuntamiento  debido a los perjuicios económicos  que han sufrido y están sufriendo,  por  la
aplicación de dicho Plan de movilidad, a lo que hay que añadir  las molestias a los vecinos y
visitantes.

Rogamos  que el  equipo de Gobierno atienda la petición del  escrito avalado con numerosas
firmas en que se dice, literalmente:
Por  la  supresión  -  modificación  /   Per  la  supressió  -  modificació   del  “Pla  de  Mobilitat
Sostenible a la Platja – Estiu 2017”
Tras  la  implantación  por  parte  del  ayuntamiento  de  Gavà  el  pasado  día  10/6  del  “Pla  de
mobilitat sostenible a la platja – Estiu 2017” y tras la “experiencia” de los dos primeros fines de
semana  en  que  se  han  constatado los  problemas  que  genera,  todo ello  entre  otras  razones
porque:

 Se ha implantado sin haber consultado con nadie del Barrio, ni con las Asociaciones de
Vecinos ni con comerciantes.

 Se han eliminado muchísimas plazas de aparcamiento y por ello los visitantes ven que
mientras hay sitios vacíos en la “zona residentes Gavà” ellos no encuentran ni uno en la
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zona “libre” que ha quedado lo cual ha originado no pocos enfados de las personas de
otras poblaciones que venían a pasar el día en nuestra playa.

 Los establecimientos comerciales, especialmente los de restauración, han visto como su
facturación bajaba en picado porque sus clientes no podían aparcar, lo cual es posible
que ya  haya  generado un principio de “efecto huida” con la frase “a Gavà Mar no
vamos a comer, que no aparcas”, siendo la facturación de verano muy importante para
pasar el resto del año.

 Al dejar  un solo carril  en cada dirección de la Avda.  del  Mar se a estrangulado el
principal   acceso  a  Gava  Mar  creando un  atasco  cada  vez  que  para  el  camión  de
recogida de basura, de la fracción orgánica, de vidrio, de envases plásticos, de ropa o
simplemente cuando un coche espera la salida de otro para aparcar. Esto lo sufriremos
los conductores todos los días del año.

 Los vecinos de Gavà sólo tienen espacio reservado en la zona cercana a La Vela ¿y en
el resto de playa? ¿Es para que no vean el estado lamentable de las calles del resto del
barrio?

 Las personas y familias que vienen a nuestra playa en verano lo sufrirán los fines de
semana, pero los vecinos, los comercios y sus trabajadores lo sufriremos los 365 días
del año.

 Con la distribución del tráfico en “forma de espina de pez” para expulsar los coches del
barrio, éstos recorren varios bucles hasta darse cuenta de que no hay sitio para aparcar,
a la vez que para los vecinos de algunas casas implica que el trayecto para volver y/o
salir hacia sus lugares de trabajo se ha convertido en un recorrido más largo.

Los abajo firmantes creemos que cualquier persona, pero de manera especial los jóvenes y las
familias del área metropolitana tienen derecho a disfrutar de nuestra playa, estamos convencidos
que el problema no es que vengan, sino que los que vengan deben comportarse de manera cívica
y cumplir el Reglamento de Circulación y las prohibiciones de aparcamiento, 
Por todo ello rogamos que el Ayuntamiento de Gavà reconsidere la aplicación de este Plan, y
que de cara al futuro plantee una solución más racional y adaptada a la configuración del barrio
y que lo presente con tiempo suficiente a la “Sociedad Civil” y al conjunto de Policías Locales
al objeto de poder mejorarlo y consensuarlo entre todos.
Y que de cara a esta campaña que ya ha empezado, como mínimo:

 Reconsidere las palabras de la Sra. Alcaldesa de que el objetivo del Plan es “Disuadir
de venir en coche y dificultar el aparcamiento” y que revise a la baja las zonas pintadas
de  amarillo  en el  sentido de  prohibir  aparcar  únicamente  allí  donde  la  seguridad y
fluidez de circulación lo aconseje. 

 Devuelva los dos carriles de circulación de vehículos a la Avda. del Mar reponiendo el
carril  bici en su ubicación en acera.

 Que haya una dotación suficiente de Policías Locales para que puedan garantizar la
seguridad de personas y bienes y para regular el tráfico y en su caso sancionar a los
infractores”.

A continuació, va respondre la Sra. Fernández, qui va dir textualment: “Sr Ibáñez, li prego que
si fa esment del Pla de Mobilitat Sostenible de la Platja, ho faci amb tot el seu contingut i tota la
seva exposició de motius, i no realitzant demagògia, que no ajuda a solventar els problemes
existents de mobilitat.  Per la seva exposició de motius sembla que abans d’aquest any ens hi
trobàvem a un oasi, al que no hi havia problemes de mobilitat pels veïns i veïnes de la zona, on
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a qualsevol  hora del  dia podies anar a la platja i  aparcar perfectament,  que no es produïen
retencions,  ni  hi  havia densitat  de trànsit  els  caps  de setmana  de juny i  juliol,   i  on no es
produïen problemes d’incivisme tant a l’hora d’aparcar, com en neteja i conservació de l’espai
públic. Si us plau, siguem rigorosos, no faltem a la veritat. 

El  nou  Pla  de  Mobilitat  intenta  gestionar  el  problema  que  suposa  la  presència  creixent  i
inassumible del vehicle privat a Gavà Mar, i establir uns nous criteris per una mobilitat cada
vegada més sostenible que permeti avançar cap a un nou model de ciutat. Tenim 3.7 km de
litoral i 2500 places d’aparcament. La realitat objectiva i contrastada és que qualsevol diumenge
al mes de juliol, 29.000 vehicles volien aparcar al nostre litoral.  No és necessari saber molt de
números per veure que això es del tot inviable.  

Davant d’aquesta situació, la nostra responsabilitat es cercar solucions a problemes reals, i això
es lo que estem fent des de l’any passat amb el Pla de Mobilitat Sostenible d’Estiu, recordi que
en aquest pla hi havia algunes mesures que s’han mantingut aquest any, però mai zona blava i
zona verda com vostè em va comentar a la sortida de la reunió que va realitzar l’Alcaldessa al
barri de Gavà Mar, tot lo contrari.Vostè està a la Diputació, i coneix els objectius i compromisos
existents a nivell europeu, estatal i autonòmic, per a la millora d’un mobilitat cada vegada més
sostenible, això implica trencar una tendència a l’alça que s’està produint al nostre territori, amb
un increment del 50% des del 2014 fins al 2016, aquesta informació es pública a l’AMB, i vostè
pot accedir quan ho estimi convenient. La veritat, es que desconeixem la relació que vostè fa
d’aquestes dades amb la implantació de la zona verda de Castelldefels,  que va implantar-se
abans.  Davant de problemes reals hem de buscar solucions valentes, que minimitzin l’impacte
que pateix el nostre territori. Aquest es l’objectiu del Pla de mobilitat sostenible del 2017, fruit
d’un treball tècnic important, d'anàlisi, diagnosi i busqueda mesures durant dos anys. Un treball
tècnic realitzat pels nostres serveis tècnics municipals amb el recolzament de l’AMB i de la
Diputació, a la que vostè pertany i que entenc, coneix el gran nivell tècnic que hi ha aquests
organismes.

Aquest Pla resulta d’una diagnosi real i evident, el numero de vehicles que accedia a Gavà Mar
en època de platges els caps de setmana dels mesos de juny i  juliol,  26 dies, generava uns
problemes socials, d’accessibilitat i ambientals importants. 

Es  necessari  iniciar  un  canvi,  assegurar  l'accessibilitat  a  la  platja  i  avançar  amb  mesures
efectives  per  reduir  l’impacte  del  vehicle  privat  a  la  zona,  amb  l’objectiu  de  preservar  el
patrimoni natural i crear un espai públic més amable. 

Aquestes mesures suposen un canvi i  com qualsevol  canvi,  genera inquietuds i  neguit,  som
conscients, però ja estem rebent molts imputs de veïns i veïnes que agraeixen la pacificació del
trànsit als carrers de la zona taronja, i hem començat a rebre instancies per part d’altres veïns i
veïnes que volen que aquesta mateixa actuació es realitzi a la seva zona. També rebem imputs
de millora. Indubtablement, hem de continuar treballant i escoltant aquells punts de millora per
continuar treballant, per exemple, els contactes amb restauradors per facilitar l’aparcament .

Respecte a la seva petició de supressió/modificació del pla:
1.-  Ens reafirmem en la necessitat  que l’actual  i  els  futurs  Plans  de Mobilitat  Sostenible  a
l’Estiu, han d’establir un conjunt d’accions que han de garantir la fluïdesa i racionalització de la
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mobilitat en base a criteris mes sostenibles, i tindran que incloure actuacions específiques a un
barri, Gavà mar, que té unes característiques pròpies.
Gavà Mar es  un espai  urbà i  residencial,  i  per  tant  s’han de respectar  les  necessitats  i  les
condiciones de les persones que hi viuen, i els valors medi ambientals que tenen. 
Aixi  doncs,  hem  de  pacificar  el  tràfic  i  gestionar  el  problema  que  suposa  una  presencia
inassumible del vehicle privat durant l’estiu, establint nous criteris per una mobilitat sostenible.
Potenciant el transport públic, com ho hem fet,  la gratuïtat del GA1 els caps de setmana del 10
de juny fins al 6 d’agost i l’augment de la seva freqüència a 20 minuts, i promovent l’ús en
bicicleta i a peu.
2.- Continuem reunint-nos amb veïns i veïnes, amb restauradors, i comerciants. Es van realitzar
dos reunions, in situ, i reunions personals. Així mateix, hem atès a qualsevol ciutadà que s’ha
dirigit  a  l’Ajuntament,  per  qualsevol  dels  canals  de  comunicació  disponibles.  Òbviament,
aquesta  atenció  s’allargarà  fins  al  final  de  temporada,  valorant-se  les  peticions  i  les
reclamacions aportades. 
Des de l’Equip de Gobern hem mostrat  la nostra disposició de rectificar si  tècnicament,  es
conclou que alguna de les  mesures  adoptades  no produeix els  beneficis  que es  perseguien.
Aquesta postura ja es va demostrar amb el Pla de Mobilitat del 2016, en la que algunes de les
mesures iniciades, no han continuat. 
3.- El mitjans personals destinats a la seguretat (Policia municipal i agents de mobilitat) son
suficients  a criteris  tècnics.  Molts  veïns  i  veïnes ens han traslladat  l’alta sensació d’ordre  i
disciplina, no només a la zona que ens indica, sinó a tot el barri. 
4.- Aixi mateix, informar-li que durant els primers caps de setmana de platja, els beneficis de les
mesures recollides al pla han estat notables:

- El  tràfic d’agitació de la zona taronja s’ha vist  notablement  reduït,  si  que hi  ha un
increment d’itinerari, però que es molt més àgil per la pacificació d’aquestes vies, que
durant anys anteriors patien un major impacte.

- No s’han detectat manques de capacitat a l’Avda del Mar entre Avda Europa i la Vela,
les discontinuïtats de tràfic produïdes per recollida de contenidors  o aparcaments son
les  mateixes  que  es  produeixen  a  la  resta  de  carrers  de  la  ciutat  amb  idèntiques
característiques.

- La informació d’aparcament complert que es dona a l'accés de l’Avda del Mar de la C-
31 es disuasoria i redueix l’entrada de vehicles en el moment que ja no poden aparcar
per anar a la platja. Aquests vehicles, en anys anteriors, tampoc podien aparcar i son els
que creaven problemes de mobilitat. 

- Actualment tenim 2000 places d’aparcament lliure i 500 de zona taronja, reservada a
residents i a treballadors dels establiments, comerços i restaurants de la zona. 

- Respecte  als  establiments  de  restauració,  ens  hem  reunit  amb  ells,  i  amb  dades
objectives, en anys anteriors la zona d’aparcament quedava complerta a les 11 del matí
un dissabte-diumenge, amb les actuals mesures, la zona lliure queda plena a les 10:30 h.

No obstant, la nostra voluntat es de buscar solució als problemes, per això, estem treballant la
fórmula per millorar aquest tema. Volem que els veïns i veïnes de l’AMB gaudeixin de la nostra
ciutat i de les nostres platges, però de forma sostenible. Naturalment, tal i com estem realitzant
des de que es va iniciar el Primer Pla de Mobilitat Sostenible d’Estiu, estem analitzant cada cap
de setmana  les  mesures  aplicades  i  ho continuarem realitzant.   Quan finalitzi  la  temporada
desprès de realitzar un anàlisi i una avaluació del Pla i els seus resultats, ens reunirem amb
l’Associació de Veïns i amb la de Comerciants».
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Torna a intervenir el Sr. Ibáñez, qui abans de llegir el següent prec comenta que vol fer un incís,
i és que si es tenien totes les dades de tots els organismes, perquè no se'ls hi ha fet arribar un
informe tècnic.

Seguidament va llegir el següent prec, i va exposar que «Varios vecinos de diverses calles de
Gavà Mar, entre elles la de Tellinaires, se quejan, y con razón,  del estado de las pinedas tanto
municipales como privadas de dicho barrio: nidos de ratas en la pinaza retenida en la copa de
los pinos y por descontado el riesgo de propagación de un incendio que en esas condiciones es
extremadamente  alto.  También  están  en  un  estado  lamentable  las  vallas  que  delimitan  las
pinedas y que en algunas parcelas prácticamente han desaparecido o están dobladas a ras de
suelo. 

Por ello formulamos el siguiente ruego:  que en las pinedas municipales los correspondientes
servicios técnicos del ayuntamiento realicen un informe de las actuaciones necesarias y que se
proceda a la ejecución de las mismas en el plazo más breve possible y se repongan y mantengan
adecuadamente los cerramientos de las diferentes parcelas para evitar el riesgo de incendio.
Que  en  las  pinedas  privadas  se  proceda  a  requerir  a  los  propietarios  a  que  realicen  el
mantenimiento  necesario  de  las  pinedas  de  sus  solares  y  a  que  repongan  y  mantengan
adecuadamente los cerramientos de las diferentes parcelas para evitar el riesgo de incendio».

Va respondre la Sra. Fernández, qui va explicar que fa aproximadament un parell de setmanes,
es va comunicar via Ajuntament Informa i xarxes socials, la realització de la neteja de la Pineda
al  carrer  Tellinaires  al  costat  del  centre  cívic.  En  aquesta  línia  continuem treballant,  i  es
realitzen treballs de neteja de pinedes i boscos a totes les zones de la ciutat. 
En la mesura de la disponibilitat, es programen a tota la ciutat per part dels serveis tècnics de
Protecció Civil la neteja i aclariment de parcel·les públiques i de zones periurbanes.
Quan es tracta de pinedes privades es realitzen els requeriments pertinents per que netegin la
parcel·la. Indubtablement, encara hi ha molta feina, i es continuarà realitzant. 

Acabat  el  torn  corresponent  al  grup  de  C’s  es  va  iniciar  el  del  Grup  Municipal  d’ERC,
mitjançant  la  primera  intervenció  el  Sr.  Andreu  Pérez  va  explicar  que  segons  informació
facilitada per l'IMPSOL a instàncies del grup municipal  d'Esquerra Republicana de Catalunya a
l'Area Metropolitana de Barcelona, dels 200 adjudicataris dels 143 suposadament, pisos socials
de Can Ribes, només la meitat dels adjudicataris, un 54% són de Gavà. Pel que fa als joves,
només un 16% té més de 30 anys. 

Aquest fet, unit a l'elevat preu dels habitatges per la compra dels quals s'exigeixen hipoteques
que en alguns casos no es van poder fer efectives, mostra la fal·làcia d'argument que aquestes
promocions del Pla de Ponent són habitatges assequibles  pels joves de Gavà. 
Amb les dades a la mà, només 14 dels 200 adjudicataris són joves de Gavà. Es per tant evident
que la fórmula seguida fins ara per dotar d'habitatge social a la nostra població ha estat un
fracàs, per la qual cosa va formular el següent prec:  instar al govern local a que si en un futur
realitza o promou directa o indirectament habitatge protegit, aquest sigui únicament de lloguer i
amb preus de lloguer assequibles pels sectors socials més desfavorits. 
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Per part de l'equip de govern, va respondre la Sra. Fernández, qui va comentar que aquest prec
d’ERC demostra amb fets que els objectius del sector Pla de Ponent s’estan assolint, tant en
matèria de política d’habitatge, com en la preservació dels espais naturals que incorpora. Un
40% dels habitatges seran habitatge assequible, es crearan 5 noves zones verdes i es reserva
espai per a 20 nous equipaments per a la ciutat. Sempre hem parlat d’una implantació gradual i
com a mostra d’aquesta s’ha urbanitzat el sector de Can Ribes i s’ha executat el primer edifici
de 143 habitatges assequibles que s’ocuparan de forma imminent. Són actuacions executades en
temps de dificultats  socials i  econòmiques que acolliran majoritàriament  veïns i  famílies de
Gavà que necessiten habitatge, menors de 30 anys o no, i també nous gavanencs que es veuen
atrets per un entorn d’interès natural i per un model de ciutat del què els ciutadans de Gavà
estan orgullosos. El 40% dels habitatges del Pla de Ponent seran assequibles, tal i com es va dir
des de l’inici, i hem començat amb un model que ha respost amb l’ocupació del 100% a la
demanda detectada en el seu moment. 

Ens agrada que ERC, com nosaltres, vegi en el sector de Pla de Ponent una oportunitat per
satisfer  les  necessitats  actuals  d’habitatge.  Això  vol  dir  que  veu  amb  bons  ulls  el
desenvolupament d’aquest sector. També ens agrada que en aquest prec ERC insti al govern
local a incloure el model de lloguer com una opció d’habitatge assequible i que a Pla de Ponent
ho  puguem satisfer.  De  fet,  al  barri  de  Bòbiles  a  l’any  2014  ja  vam oferir  76  habitatges
dotacionals en regim de lloguer contribuint així a la creació del parc d’habitatge de lloguer i
preus assequibles que tant el govern metropolità, del que vostès formen part també, com el propi
Ajuntament tenim previst incorporar en aquelles oportunitats que es plantegin. I evidentment al
sector de Pla de Ponent també. Aquesta implantació la farem també gradualment, com ho hem
fet sempre, estudiant en detall la demanda real de cada moment i lloc. Apostant per una ciutat
compacta, complexa i cohesionada, i cal barrejar usos i models de gestió per oferir a la ciutat un
parc d’habitatge públic divers i que creixi de forma raonada incorporant el model d’habitatge de
lloguer assequible.

Novament el Sr. Pérez, en una segona intervenció, va recordar que el Butlletí Oficial de l'Estat
del 19 de maig feia pública la resolució del 28 d'abril del secretari d'Estat de Medi Ambient,  per
la que es formulava l'informe d'un pacte ambiental del projecte de noves sortides de l'Aeroport
de Barcelona. Aquest projecte modifica l'operativa de vols que surten de l'aeroport del Prat i que
passen per sobre del barri de Gavà Mar. Segons indica l'informe,  l'impacte ambiental va ser
consultat a l'Ajuntament de Gavà i va respondre al respecte  mitjançant un informe emès fora de
termini i que patia d'un important defecte de forma. La problemàtica del soroll dels avions  és
especialment rellevant al barri de Gavà Mar i en el passat va ser un motiu de forces protestes
veïnals, fins que gràcies a l'acció del grup d'ERC al Congrés es va aconseguir pactar el gir de
mar que minimitza l'impacte sonor sobre el veïnat. 

Per  aquest  motiu,  en  tot  allò  que  afecta  a  l'Aeroport  s'hauria  de  seguir  una  política  de
comunicació constant i  de consens amb el veïnat afectat,  cosa que ens consta que no s'està
portant a terme. Com exemple, esmentem que la Comissió municipal de seguiment de sorolls de
l'Aeroport no es reuneix des de fa anys, o que l'Oficina Municipal de seguiment de l'Aeroport
està actualment sense tècnic. Davant d'aquest fet van formular el següent prec: instar al govern
local a que si en el futur és requerit per participar i informar sobre qualsevol canvi en l'operatiu
de l'Aeroport del Prat, ho faci dins dels termes reglamentaris, i prèvia informació i discussió,
avaluació i consens amb les entitats veïnals dels barris afectats pel soroll dels avions. 
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Va respondre a aquest prec la Sra. Fernández, qui va explicar que els efectes que l’Aeroport de
Barcelona  té  sobre  els  ciutadans  de  Gavà  és  una  de  les  preocupacions  destacades  per
l’Ajuntament  de Gavà i  per  aquest  motiu  s’hi  dediquen recursos,  temps  i  esforços,  tant  en
l’anàlisi i prevenció dels possibles impactes, com en la comunicació amb els veïns més afectats. 
S’han realitzat reclamacions i peticions, mitjançant els Manifest d’Alcaldes i Alcaldesses del
territori, l’ultim el passat mes d'octubre del 2016,  i es continuarà treballant en aquesta línia per
tal de minimitzar l’impacte d’una infraestructura tant important, com ho es l’Aeroport, al nostre
territori. 

En aquest sentit, i per tal de respondre a les seves afirmacions, hem d’aclarir que:
1. Malgrat  el  publicat  al  BOE,  l’informe  municipal  sobre  el  Document  Ambiental  del

projecte “Nuevas salidas RNAV-1 RWY 07L y RWY 07R. Aeropuerto de Barcelona” va
ser presentat al Ministeri d’Agricultura, Ramaderia i Medi Ambient en temps i forma.
Així, les consideracions que varen fer a aquest informe van ser valorades en el procés
d’avaluació ambiental del projecte i parcialment estimades.

2. L’Ajuntament té una constant política de comunicació, i mantenim comunicació amb
les associacions de veïns afectades, que ens aporten les seves inquietuds i les seves
peticions. 
En  el  cas  concret  de  l’avaluació  ambiental  d’aquest  projecte,  es  va  demanar  a  les
principals  associacions  de  veïns  la  seva  posició  al  respecte  i  algunes  de  les
consideracions que van formular es van incorporar a l’informe municipal

3. En referencia a la Comissió Municipal de Seguiment dels Sorolls de l’Aeroport es va
dissoldre fa anys per acord de tots els grups municipals i en aquests moments no està
constituïda

4. L’Oficina Municipal de Seguiment de l’Aeroport (OMSA)  té una tècnica titular, la qual
es troba en aquests moments de baixa, però les seves funcions provisionalment estan
assumides per un altre tècnic. 

Així mateix, s’han iniciat tasques per a la contractació d’un assessorament extern pel que fa a
l’anàlisi de les dinàmiques i les operatives de l’Aeroport, així com de les diferents propostes i
projectes que puguin presentar al respecte.

Indubtablement,  la  nostra  voluntat  es  continuar  treballant  en  aquesta  línia,  mantenint  la
comunicació amb les associacions de veïns e intentar treballar conjuntament amb ells  per a
minimitzar l’impacte al nostre territori. 

En la tercera intervenció corresponent al Grup Municipal d’ERC, el Sr. Albert Massana es va
fer ressò que l'Ajuntament va presentar un projecte a fi i efecte de ser subvencionat parcialment
per fons FEDER. Aquest projecte, de caire ambiental, s'anomenava “Porta Verda BGN”. Aquest
projecte s'emmarcava en l'eix prioritari 6  del programa operatiu FEDER Catalunya 2014-2020,
conservar i protegir el medi ambient i promoure l'eficiència de recursos. 

Ara bé, segons la resolució de 26 de maig, el Departament de Governació, Administracions
Públiques i Habitatge, aquest projecte va quedar desqualificat en no superar la nota mínima de
cinquanta punts exigida per les bases de la convocatòria, unes bases que avaluaven fins a dinou
elements  concrets,  agrupats  en  cinc  àrees:  sostenibilitat,  impacte  del  territori,  viabilitat,
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innovació,  pressupostos  objectius  i  pla  de  treball,  cobertura  territorial,  maduresa  i  creació
d'ocupació, promoure la protecció, el foment i el desenvolupament del patrimoni cultural, i les
àrees naturals d'interès turístic.

La subvenció europea s'ha  perdut  per  manca  de qualitat  del  projecte  presentat,  un projecte
preparat  d'esquena  i  sense  consultar  a  les  entitats  mediambientals  locals  que  podrien haver
aportat  un  grau  de  coneixement  i  d'expertesa  que  hauria  millorat  sens  dubte  el  projecte
presentat.

Finalment, va formular aquest prec: instar al govern local a refer el projecte amb participació de
les entitats cíviques interessades en la protecció del medi ambient per tal de millorar la qualitat i
tornar a presentar-ho en convocatòries de fons europeus de caire semblant. 

Per part de l'equip de govern,  va respondre el tinent d'alcalde Sr.  Tort,  qui va explicar que
l'actitud del govern és de constant escolta activa amb tots els ciutadans i  entitats a través de
regidors de barri, l'alcaldessa als barris i les diferents comissions i treballs que es fan des de
l'equip polític i des de l'equip tècnic. Per tant, era un treball que comptava amb el suport de
diferents  entitats  i  associacions  que  havien  aportat  al  projecte  tot  i  que  no  s'hagi  fet  una
convocatòria de procés participatiu obert. D'altra banda, el FEDER és un fons per concurrència
competitiva i els millors projectes, a criteri d'uns tècnics del Departament de Governació que
pot no ser coincident amb el nostre. 

Aquest projecte es va presentar a la presidenta de la Diputació de Barcelona,  al vice president
primer de la Diputació de Barcelona, al gerent del Parc Natural del Garraf, és un projecte que no
només  treballava  el  patrimoni  natural,  sinó  també  el  patrimoni  cultural,  l'esport,  la  salut,
l'ocupació, la creació de noves empreses vinculades al territori, i és un projecte que també va
presentar l'alcaldessa a la conferència que va fer al mes de gener a la ciutadania i no entenem
que es digui que l'hem fet d'esquenes a ningú, i és un projecte que allà on l'hem explicat ha
agradat,  i  segurament  aquesta  convocatòria  ens  ha  servit  per  veure  com  funcionen  les
convocatòries  de FEDER.  S'ha elaborat  pels  serveis  tècnics  municipals.  S'ha  contractat  una
formació  que  es  farà  durant  els  mesos  de  setembre  i  octubre  als  quinze  tècnics  que  van
participar en el projecte per a ser capaços de millorar la presentació de projectes europeus i es
continuaran provant diferents convocatòries.

A continuació, la Sra. Marta Jiménez va formular un nou prec, i va dir que al número de juny
del full d'informació de la Societat Catalana d'Arqueologia, hi apareix publicat un article de la
doctora M. Angels Petit Mendizábal, professora titular del Departament de Prehistòria, Historia
antiga i Arqueologia de la Universitat de Barcelona, on critica l'esllanguiment del Parc de les
Mines Prehistòriques. En particular,  arran d'una visita amb els seus alumnes,  explica que la
multivisió ha deixat de funcionar i de mica en mica ho han fet els audiovisuals. També explica
que  han  trobat  les  bombetes  foses  en  algunes  vitrines  i  els  lavabos  fora  d'ús.  Explica  que
enguany aproximadament el cinquanta per cent de les instal·lacions de la mina reproduïda no
funcionaven,  no  tenien  veu.  Una  situació  que  diu,  dura  de  fa  temps  i  fa  responsable  a  la
Regidoria de Cultura de l'Ajuntament, i acaba l'article demanant que l'Ajuntament n'assumeixi
seriosament la responsabilitat de qui tutela un espai, uns materials i un bocí de la prehistòria de
Catalunya de primer ordre. 
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Ens  preocupa,  va  continuar,  que una  societat  científica  especialitzada en arqueologia  i  una
acadèmica universitària critiquin l'estat del Parc Arqueològic i del Museu, és un toc d'atenció
que no es pot desatendre. D'altre banda constatem que no s'ha progressat gens en la protecció
d'altres restes arqueològiques en perill com les ruïnes romanes de Can Valls de la Roca, per no
parlar del mateix edifici del Museu de Gavà que presenta greus problemes de degradació en
algunes façanes, fins el punt que s'han hagut de posar xarxes protectores o prohibir el pas de les
persones.

Per tot  l'exposat,  va formular  el  següent  prec:  instar  al  govern local  a destinar els  recursos
necessaris per resoldre totes les mancances que presenten el Parc Arqueològic i el Museu, així
com acomplir amb el pacte de pressupostos acordats i destinar els diners suficients per protegir
el patrimoni arqueològic de Can Valls de la Roca.

Va respondre, per part de l'equip de Govern, el Sr. German Barrena, dient que «Ens preocupa
igual que a vostès el tema de l’estat del nostre patrimoni. Ens preocupa i ens ocupa...Hem passat
uns anys, els més durs de la crisi econòmica, en que s´ha hagut de limitar els recursos destinats
a equipaments i per tant també aquests dos que esmenten. Anys en que tampoc hem trobat el
suficient  suport econòmic del Govern de la Generalitat,  administració amb competències en
patrimoni.  Ara bé, malgrat  les limitacions d´aquells anys,  hem seguit prestant una oferta de
serveis, recursos a la ciutadania  en patrimoni històric dels més destacats en municipis mitjans
catalans.

Té  raó  la  Doctora  Maria  Àngels  Petit  al  parlar  de  les  mancances  que  va  trobar   en  un
equipament  únic com el de les Mines de Gavà i  al  nostre Museu. També cal dir que no és
habitual que coincideixen tantes. En el cas del Museu  les bombetes de les vitrines i els lavabos
van  estar  sense  funcionar  el  temps  imprescindible  per  reparar-ho  i  també  s’ha  reparat  un
element visual, el de les Sorres.

En quant al Parc de les Mines, s’han comprat dues pantalles de TV destinades a les caixes de
mètodes i hi ha prevista una inversió immediata de 12.000 € per a la millora del sistema de
museografia així com la reparació de l’aire condicionat.

Amb  els  romanents  d’inversió  que  aprovem  avui  s’instal·larà  una  xarxa  anticoloms,  la
instal·lació de la baixa tensió i es netejaran els grafittis de la paret del Parc de les Mines. 
El total de les inversions al Parc de les Mines és de  € 99.4000 €. Per tant, parlem d´una injecció
de recursos en millores i manteniment sense precedents en anys.

En quant al Museu es rehabilitarà la façana i coberta, una obra important, que té un cost previst
de 260.000 €. Amb aquestes inversions donarem un impuls a la millora de dos dels equipaments
emblemàtics de la ciutat.

En  relació  a  les  restes  romanes  de  Can  Valls  del  Racó s’ha  acordat  amb  la  Diputació  de
Barcelona perquè el Servei de Patrimoni Arquitectònic Local i en xarxa amb els serveis tècnics
municipals faci una intervenció per a la seva preservació».

Va intervenir després el Sr. Massana, per exposar un nou prec, i va dir textualment que «la
promotora Lark Reoco 1 SL, nova propietària majoritària del sector Llevant Mar, ha iniciat el
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procediment  per  modificar  el  Pla  Parcial  24  de  gener  de  1990  i  el  programa  d'actuació
urbanística de 17 d'octubre de 1990. 

En aquest sentit, cal destacar que l'any 2010 es van aprovar sengles nous PAUM i PP que van
ser anul·lats pel Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, anul·lació rectificada pel Tribunal
Suprem en el 2015. Davant d'aquesta situació convé recordar que el Ministeri  de Foment, a
través d'AENA, va efectuar dos informes, en el 2000 i 2002 respectivament, en què s'informe
desfavorablement  sobre  les  construccions  per  usos  residencials  o  dotacionals-educatius,  o
sanitaris  que figuren en aquest sector.  Cal afegir,  a més,  que segons la memòria  sotmesa a
informació pública, el nou planejament promogut per la promotora incompleix l'article 57.3 de
la Llei d'Urbanisme de Catalunya, que estableix l'obligatorietat de  destinar sol suficient per tal
que un mínim del 30% d'habitatges siguin de protecció pública. Així mateix la delimitació de
l'espai marítimo terrestre que incorpora és antic, ja que no respon a la realitat física alterada per
la  regressió  de  la  platja  en  aquest  sector.  Aquest  darrer  fet  a  més,  incrementa  el  perill
d'inundabilitat del sector, cosa que el fa automàticament no urbanitzable, segons l'article 9.2 de
la Llei d'Urbanisme de Catalunya. 

Finalment, indicar que el sector de Llevant Mar conté pineda litoral sobre dunes, tal com indica
l'estudi de cartografia dels hàbitats de Gavà de Joan Pino el.laborat l'any 2007. El Departament
de Medi Ambient  de la Generalitat  ha inventariat  les pinedes de Gavà i  en descriu la seva
situació com a dolenta i les va declarar, d'acord amb la Directiva 67/97, àrea d'acció prioritària,
codi 2270. A més l'estudi del CREAF indica que l'existència de dunes movents embrionàries,
codi 2120, dunes movents del cordó litoral amb borró (codi 2120) i les depressions humides
interdunars (codi 2190), totes elles comunitats vegetals a protegir. Una  pineda i uns hàbitats
que segons la Directiva d'hàbitats de la Unió Europea obliga a les administracions públiques a
vetllar per la seva conservació i insta a designar-les com a zones especials de conservació. 

Atès que el govern local sembla que  fa bandera de la sostenibilitat ecològica i ambiental del
terme municipal i que el Medi Ambient és l'element local més ben valorat per la ciutadania en
les diverses enquestes realitzades, formulem el següent prec: instem al govern local a impedir la
urbanització del sector de Llevant Mar atenent als criteris indicats i a fer els tràmits oportuns per
integrar aquest sector dins dels espais protegits del Delta del Llobregat». 

Per part de l'equip de govern va respondre la Sra. Fernández, qui va exposar «de forma prèvia
vull aclarir que aquest prec d’ERC es fonamenta en uns criteris que no són veritat, i que no
sustenten amb rigor  la  proposta que formula.

No és veritat dir que el pla té mancances mediambientals com diu el prec. El motiu pel qual es
va anular el pla del 2010 pel TSJC va ser que mancava la tramitació de l’Avaluació Ambiental
del Planejament,  i  convé recordar, que en el seu dia l’òrgan competent de la Generalitat  va
notificar a l’Ajuntament de Gavà, que dita Avaluació ambiental no era preceptiva. 
No és veritat dir que és obligatori destinar un mínim del 30% d’habitatges protegits en aquest
sector. 
No resulta aplicable aquesta reserva d’habitatge protegit perquè avui està vigent un Pla parcial,
l’aprovat al 1990, i el planejament que ara es tramita no suposa la creació d’usos residencials de
nova implantació. 
No és veritat dir que la delimitació de l’espai martim-terrestre que incorpora el pla és Antiga. 
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Es la delimitació oficial que consta en l’atermenament vigent segons l’Ordre ministerial de 14
de gener de 1998, i que no es modificable per cap tècnic redactor de planejament urbanístic o
altre administració, que no sigui la competent. 

En relació a l’interès de la pineda litoral , cartografiada però no protegida, convé recordar-li una
vegada més, la meva resposta al ple del mes de Maig del 2016, on torna a confondre aspectes. 
La directiva 92/43/CEE no protegeix directament els hàbitats. Determina una sèrie d’hàbitats
d’interès  comunitari  i  demana  als  estats  que  els  cartografiïn  i  que  en  protegeixin  una  part
suficient, com a Llocs d’interès comunitari. 

Per lo que hem de diferenciar entre la Pineda protegida i Declarada d’interès prioritari per a la
Conservació, que va ser inventariada per la Generalitat de Catalunya a petició de l’Ajuntament
de Gavà, ja que inicialment no s’havia inclòs. Aquesta zona Declarada d’interès prioritari es la
la Pineda existent a la Zona Pein i Protegida per la xarxa Natura 2000.

I no les Pinedes  incloses a la trama urbana, que han perdut part de la seva funcionalitat com a
ecosistema, però que per nosaltres tenen un gran valor paisatgístic i natural. Es l’Ajuntament el
que li dona aquest valor natural i paisatgístic, però no protegit per l’òrgan competent que no el
va incloure a la Xarxa Natura 2000.

I com aquest equip de Govern està orgullós del seu model de territori sostenible i  equilibrat,
confia en l’urbanisme per incorporar aquests espais naturals de valor a la seva xarxa d’espais
públics per tal de preservar-los, Gavà Naturalment.!!!!!

De  forma  contrària,  sembla  que  el  seu  grup  continua  veient  que  tota  acció  urbanística  es
destructiva i especulativa, i no entenen que l’urbanisme d’avui garanteix, tal i com indica l’art. 3
del Text Refós de la Llei d’Urbanisme, 
“el  desenvolupament  urbanístic  sostenible  que  es  defineix  com  la  utilització  racional  del
territori  i  el  medi  ambient,  i  comporta  conjuminar  les  necessitats  de  creixement  amb  la
preservació dels recursos naturals i dels valors paisatgístics, arqueològics, històrics i culturals,
a fi de garantir la qualitat de vida de les generacions presents i futures”.

En la nova ordenació que proposa el Pla a Llevant Mar es guanya més espai per un Passeig
Marítim Natural amb un sistema dunar, i es manté gran part de la pineda actual. 
El canvi d’ordenació del Pla aprovat al nou en tramitació és una clara millora en la conservació
dels valors mediambientals de la zona, i significa garantir la continuïtat del model natural del
nostre passeig.

El  document  inicial  estratègic  de  l’Avaluació ambiental  presentat  en  la  tramitació reconeix
aquests hàbitats, així com els seus valors i en determina l’objectiu de la màxima preservació
possible,  fent-los  compatibles  amb el  desenvolupament  del  sector.  En tot  cas,  haurà  de ser
l’Avaluació ambiental Estratègica la que avaluï la proposta presentada. 

Per més garanties, sobre l’encaix territorial del planejament proposat cal remarcar que el sector
Llevant  mar  s’ajusta  al  planejament  territorial  i  urbanístic  de  superior  jerarquia.  El  Pla
Territorial Metropolità de Barcelona del 2010, i el Pla Director Urbanístic del Sistema Costaner
de l’any 2014, no han modificat les expectatives del sector. 

Plaça de Jaume Balmes, s/n Tel:93 263 91 00 ajuntament@gava.cat

08850Gavà Fax: 93 263 91 08 www.GavaCiutat.cat



En definitiva, el que s’ha iniciat de nou és la tramitació dels instruments de planejament de
caràcter derivat, necessaris per al desenvolupament del sector, amb la vocació de millora el que
actualment es vigent, el del 1990.

La tramitació que s’ha iniciat correspon a l’expedient d’Avaluació Ambiental en que el que es
donarà  resposta  a  qualsevol  qüestió.  A  més,  durant  la  tramitació  de  l’expedient,  totes  les
administracions o ens públics de caràcter sectorial afectats, emetran els informes corresponents
a la nova proposta de Planejament”.

Un cop conclòs el torn de la formació política d’ERC, va començar el corresponent al Grup
Municipal de GSSP.

En una primera intervenció el regidor d’aquest grup, Sr. Miguel Herrera, va exposar: El pasado
mes  de mayo  dos hectáreas ardieron en los alrededores de Ca n’Espinós.  Esta situación se
agrava en los meses de verano, y especialmente un verano seco como el que están anunciando
los medios de comunicación. Un claro ejemplo de ello es el incendio en el Parque Nacional de
Doñana  que  ha  arrasado una  parte  importante  del  mismo.  En Gavà,  a  través  del  Bruguers
Digital, comprobamos en una noticia que ya se han comenzado operaciones de limpieza de los
arcenes (ya hemos leído las zonas donde se concretarán las acciones, así que no es necesario que
nos las enumeren). Pero aún hay muchas fincas, públicas y privadas, que son focos de riesgo
elevado de incendio debido a la pinaza de los árboles, árboles caídos, suciedad y mal estado de
conservación  en  general.  Teniendo  en  cuenta  todo  lo  anteriormente  expuesto  y  que  ahora
comenzarán los días más calurosos y de mayor riesgo de incendio  desde  Gavà, Sí se puede
preguntamos: ¿Qué otras medidas de prevención de incendios se van a llevar a cabo? ¿en qué
fechas se realizarán? ¿Qué medidas se pretenden aplicar para solventar la grave situación de
fincas públicas y privadas que tienen altos índices de probabilidad de incendios?

La Sra. Rosa María Fernández, en nom de l'equip de Govern, va respondre que aquesta tasca de
prevenció es realitza fonamentalment a la tardor, a l’hivern i a la primavera, pel servei d’ADF,
on realitzen tasques de manteniment del bosc i de les zones periurbanes. El nostre Servei de
Protecció Civil i ADF, treballen colze a colze amb els bombers, per actuar en aquelles zones on
s’estima  que  hi  pot  haver-hi  més  risc.  Així  mateix,  cada  any  comptem  amb  un  equip
especialitzat que realitza tasques de neteja als perímetres de totes les urbanitzacions i a les zones
periurbanes.  Aquest any s’han realitzat  actuacions al barri  de Bruguers,  a La Sentiu, a Can
Espinós  i  Can  Trias.  També  al  carrer  argila,  al  vial  de  circumval·lació  i  a  Can  Badosa.
Realitzant-se  la  neteja  de  diverses  parcel·les  municipals.A  més  d’aquestes  actuacions,  s’ha
realitzat el manteniment de punts d’aigua: Dipòsits i basses, i la revisió dels hidrants propers a
la zona forestal. 

La següent intervenció del grup municipal GSSP va anar a càrrec del regidor d'aquest grup Sr.
Juan Carlos  Bondia García,  que va   exposar --com antecedents de la pregunta que després
faria--  que:  «Varias  personas  desempleadas  de  nuestro  municipio  han  estado  realizando
diferentes trabajos de jardinería, electricidad, almacenaje entre otros con la empresa municipal
Presec. Desde el pasado mes de diciembre hasta el 30 de junio del presente año que finalizan el
contrato firmado mediante diferentes planes de ocupación laboral. Una vez finalizado el plan
actual que afecta a unas 18 personas. Desde Gavà, Sí se puede realizamos la siguiente pregunta:
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¿Que actuación tiene pensado realizar el ayuntamiento con las personas que finalizan este mes
su  contrato?  ¿Cuándo  tiene  pensado  este  ayuntamiento  comenzar  otro  proceso  de  plan  de
ocupación? ¿Cuántas personas han realizado planes de ocupación con el ayuntamiento de Gavà
en los últimos 2 años? ¿Y cuantas personas han encontrado trabajo después de terminar un plan
de ocupación?

Per part de l'equip de govern va contestar el tinent d’alcalde, Sr. Jordi Tort, dient el següent: El
programa  que  finalitza  aquest  mes  és  el  programa  Treball  i  Formació  .  Durant  el
desenvolupament  d'aquest  programa,  a  més  d'un  acompanyament  durant  la  formació  i
experiència laboral pròpia del programa, s'han realitzat també accions per millorar l'ocupabilitat
de  tots  els  participants.   Per  una  banda,  s'ha  dissenyat  un  itinerari  individualitzat  en  cada
participant per identificar fortaleses i àrees de millora per les necessitats del mercat de treball i
les ocupacions desitjades. Les accions realitzades han estat les següents:  Definició de l'objectiu
laboral i identificar,  i formació dels recursos formatius,  laborals i/o personals per aconseguir
els  objectius  pactats,  seguiment  de  l'itinerari  pactat  amb  cada  participant.  Per  altra  banda,
l'última fase del programa i amb possibilitats  de continuar després de la seva finalització, s'han
implementat   accions de suport  i  acompanyament  a la inserció de les persones participants,
facilitant eines i assessorament per a la recerca de feina, així com també prospecció d'empreses
amb l'objectiu de facilitar la inserció laboral dels participants al finalitzar el programa .  Les
principals accions d'acompanyament individual que s'han estat desenvolupant són les següents:
Elaboració i actualització del currículum per competència, elaboració i actualització de  la carta
de   presentació,  la  inscripció,   revisió  i  actualització  de  canals  de  recerca  de  feina,  borsa
municipal, canals generalistes, ETT, Networking,  xarxes socials, les inscripcions d'ofertes de
feina i claus per superar amb èxit una entrevista de selecció. 

A  partir  del  setembre  aquestes  persones  també  tindran  l'oportunitat  de  fer  una  càpsula  de
formació que es diu «Tinc més de 45 anys i no tinc feina que faig» on es prioritza la participació
d'aquests beneficiaris . També, aquestes persones seran inscrites a la borsa de treball del servei
d'informació i orientació del  Centre de Suport a l'Empresa per continuar rebent les accions per
millorar la seva ocupabilitat.

A data de 28 de juny,  quan encara no han finalitzat la contractació dels primers participants de
Treball i Formació, ja s'han produït 4 insercions laborals i 2 persones estan en  darreres fases de
processos selectius .

En quant a la pregunta quan té pensat l'Ajuntament fer un altre Pla d'ocupació. Explicar que un
Pla d'ocupació suposa una oportunitat d'incorporació al lloc de treball  per a les persones en
situació social o econòmica  o perfil laboral  que es troben molt allunyades del mercat laboral .
Aquesta oportunitat suposa una adquisició de coneixements professionals que enriqueixen el
perfil laboral i és una experiència d'una durada mitjana de sis mesos , que en cap cas pretén ser
un final de trajecte per a la persona aturada sinó que es tracta d'un pont que ha de servir per
adquirir hàbits, actituds i experiència per trobar una altra feina en el menor temps possible, fins i
tot si és possible mentre marxa el pla d'ocupació.

Enguany,  estan actius en quant a plans d'ocupació, el que anomenem Pla de Xoc a l'Atur a
Gavà.  En  aquest  cas,  la  primera  convocatòria  suposarà   la  contractació  de  22  persones
distribuïdes en un total de 10 projectes de millora de l'entorn, de serveis d'atenció, manteniment,
dinamització i  acció social . Els requisits d'entrada en aquests plans han tingut en compte en

Plaça de Jaume Balmes, s/n Tel:93 263 91 00 ajuntament@gava.cat

08850Gavà Fax: 93 263 91 08 www.GavaCiutat.cat



molts temes socials, són aquests canvis publicats en les darreres setmanes i aquestes són  les que
s'incorporaran durant al mes de juliol. També tenim  en marxa el programa complementari de
Foment  de l'Ocupació Local  qua ha contractat  ja  a  11 persones  ,  que han estat  per  fins  d'
informació turística , agents auxiliars de mobilitat i auxiliars d'administració ; que es tracta d'un
projecte que durarà fins als 2018 i que esperem contractar 10 persones més . I en col·laboració
amb el Servei d'Ocupació també hi han diversos projectes com Treballs als Barris, Treball i
Formació  ,  Treball  i  Formació  per  sectors  de  renda  mínima  d'inserció  i  els  contractes  en
pràctiques  de  l'Ajuntament  pels  joves   de  garantia  juvenil  que  esperem  que  ocupin
aproximadament una trentena de persones més. 

En  quant  a  les  persones  que  han  realitzat  plans  d'ocupació  els  últims  dos  anys  que  vostè
preguntava,  es  tractarien  de  191  persones   de  les  que  han  realitzat  plans  d'ocupació  a
l'Ajuntament  i  en quant a les persones que han trobat feina després de finalitzar el  pla, la
mitjana  de   persones   que  estan  treballant  durant  el  primer  semestre,  un  cop  finalitzada
l'actuació,  és del 40%.

La tercera intervenció de GSSP la va realitzar el Sr.Miguel Herrera Díaz, qui va manifestar: Ara
que ja ha començat l'estiu durant les hores de la tarda el sol entra directament a través dels
cristalls  de  l'escala  que  dóna  accés  a  la  Sala  de plens.  Això fa  que  a  partir  del  migdia  la
temperatura augmenti en la planta baixa de l'Ajuntament, sent especialment molest per les i els
veïns que realitzen gestions a la tarda, així com per les i els treballadors que exerceixen la seva
labor en la planta baixa.  A més  en entrar  el  sol  de forma tan directa es dificulta el  treball
d'aquestes persones perquè els impedeix veure correctament la pantalla de l'ordinador, a part de
la incomoditat que suposa estar treballant amb el sol donant-te durant hores. Per aquests motius
des de Gavà, Sí se puede  preguem que s'implementi algun sistema, per exemple unes cortines
que  puguin  regular-se  en  funció  de  la  incidència  del  sol,  perquè  a  les  hores  de  la  tarda
especialment durant l'estiu s'elimini aquest problema

La Sra. Rosa María Fernández en nom de l'equip de Govern, va respondre que si bé es cert, que
aquests dies han estat calurossos, i això ho hem pogut notar a tot arreu, hem de recordar que
l’horari d’atenció al públic a l’estiu es de 9 a 14:30 hores. I encara que l’entrada de sol per la
tarda ho fa pel mur cortina de les escales del vestíbul de la planta baixa, la ubicació és tan
allunyada de les taules i la posició perpendicular al finestral, fa que aquests llocs no estiguin
afectats pel sol. En quan a la zona d’espera, la mampara dóna certa protecció del sol, que al no
haver-hi atenció al públic per la tarda, no afecta als usuaris. Aixi mateix, dintre de les futures
actuacions que es puguin plantejar a aquest espai, tindrem en compte aquests aspectes. 

Contestat el prec, el regidor de GSSP  Sr. Juan Carlos Bondia, va passar a formular un segon en
el  qual,  expressà  que:  Vecinas  y  vecinos  del  barrio  de  les  Colomeres  nos  trasladan  la
preocupación que tienen por el aumento de cucarachas en el barrio y los innumerables agujeros,
baches, así como la falta de mantenimiento que tiene la calle de les Colomeres. Recordemos que
es una de las calles con mayor transito de vehículos y autobuses urbanos de la ciudad.
Desde el grupo municipal Gavà, Sí se puede realizamos el siguiente ruego: Que se asfalte la
calle de les Colomeres y demás calles de la población con problemas similares para evitar que
se hagan más grandes los agujeros y baches existentes actualmente.  Que se revise el plan de
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actuación de control de plagas realizado en Gavà y se tomen la medidas oportunas para tener
controladas estas plagas.

Va contestar també aquest prec la Sra. Rosa Mª Fernández dient que: Actualment,  al  carrer
Colomeres, no hi ha cap forat per manca de manteniment. Si bé es cert, que fa uns mesos, es
varen realitzar reparacions puntuals degudes a esfondraments parcials del terreny , que es van
resoldre per part dels equips técnics de forma inmediata, en aquest moment, nomès queda per
canvia  l’asfaltat  provisional  pel  definitiu  en  un  parell  de  punts  per  millorar  l’estètica  i  la
uniformitat  en general.  En les campanyes  d’asfaltat  que es realitzen i  a les que es destinen
100.000 euros cada anys, es revisa l’estat de paviments en calçada i es prioritzen aquells punts
que presenten major  envelliment,  actualment  el  Projecte  de Pavimentació  està  en exposició
pública, on es preveuen pavimentar carrers del nucli urbà, de la zona de Gavà Mar, i camins del
Parc Agrari.  En referencia al control de plagues, s’han incrementat els controls d’estiu, amb
una Campanya d’actuació durant la primera quinzena de juny i juliol, que ha estat publicitada a
la web i a les xarxes socials. A mès del Programa de control de plagues que inclou actuacions
puntuals,  on  s’atenen avisos  procedents  dels  ciutadans o  de  la  brigada municipal  sobre  les
incidències en via pública. 

Per acabar el torn de precs i preguntes de GSSP, també el Sr. Juan Carlos Bondia va formular el
següent prec: El tramo de carretera de la C245 dirección Castelldefels sigue siendo un problema
para peatones  y ciclistas.  En la  actualidad continua sin existir  una acera  o arcén de ancho
suficiente para que todos aquellos que deseen ir al municipio de al lado puedan hacerlo con total
seguridad. Continuamos viendo como algunos vehículos adelantan sin mantener la distancia de
seguridad y como las personas que caminan por la noche se juegan la vida por la ausencia de
iluminación ni arcén transitable para peatones en ese tramo.  El proyecto de construcción de la
plataforma reservada para el autobús y de un paseo para peatones y bicicletas en la C-245, entre
Cornellà  de  Llobregat  y  Castelldefels,  que  mejorará  la  conectividad  urbana  y  el  acceso  al
transporte  público  entre  estos  municipios  del  Baix  Llobregat  esta  actualmente  en  fase  de
redacción y desconocemos por cuanto tiempo seguirá. Desde el grupo municipal Gavà, Sí se
puede realizamos el siguiente ruego: Que se solicite urgentemente a la Generalitat de Catalunya
un calendario de actuaciones de este proyecto y se reclame el comienzo de la obra lo antes
posible.  Que  se  solicite  la  iluminación  de  esa  vía  por  completo  para  mayor  seguridad  y
visibilidad de conductores y peatones.

La  Sra.  Rosa  M.ª  Fernández  va  respondre  també  aquest  prec  dient:  Aquest  es  un  projecte
Metropolità, que té el recolzament de la Generalitat, però es l’Area Metropolitana de Barcelona
la  que  ha  encarregat  la  redacció  del  Projecte  constructiu  de  la  C-245,  i  aquest  s’està
desenvolupant. Des de l’Ajuntament sobre aquests i altres temes, mantenim una comunicació
fluida amb l’Area metropolitana, donada la importància que aquesta via té pel municipi i les
millores  que es  derivaran de la  modificació de la  infraestructura,  en especial,  pel  transport
públic com vostè indica, però també pel vianant i per les bicicletes. Des de l’Ajuntament s’ha
sol·licitat informació i s’ha reclamat la participació en els detalls del projecte constructiu que
ens puguin afectar. 
A  les  ultimes  converses  se’ns  va  informar,  que  ens  citarien  a  reunions  de  seguiment.
Naturalment, estem en contacte directe amb l’Area Metropolitana.
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Finalment, i en quant els precs o preguntes formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint-
i-quatre hores d'antelació al començament de la sessió, li va correspondre fer ús de la paraula al
Grup Municipal del PP. 

En un primer prec, la regidora del PP,  Sra. Mònica Parés, va exposar a l’equip de govern  que
el  president de la Generalitat ha tornat a anunciar un referèndum pel proper dia 1 d'octubre. Tal
i com va fer pel dia 9 de novembre, el convoca i el pretén celebrar més enllà de la legalitat. Per
dur  a  terme  aquesta  jornada  de  participació  no  vinculant  i  amb  manca  de  garanties
democràtiques demana l'obertura de locals de la Generalitat als municipis de Catalunya. Per tot
l'exposat el grup municipal del Partit Popular va formular aquest prec: que el govern municipal
manifesti  el  seu compromís  de no donar  suport  ni  proporcionar  recursos,  espais  o  personal
municipal el dia 1 d'octubre de 2017 per la preparació ni celebració del referèndum il·legal
convocat pel president de la Generalitat de Catalunya.

El  Sr.  Díaz  va  dir  respecte  d’aquest  prec,  que  l´anunci  de  la  futura  convocatòria  d´un
referèndum no es pot confondre amb un referèndum a l´empar de la llei. Fins avui sols tenim un
anunci. Igual té més informació que nosaltres, perquè fins ara aquesta convocatòria que sembla
que  es  vol  fer,  només  existeix  com a  hipòtesis.  Sembla  que  pot  haver-hi,...  hi  ha  moltes
elucubracions i poques concrecions. Qui signarà la seva convocatòria?, sota quin marc legal?,
amb quin cens? i fins i tot amb quines urnes? 

Fins ara ens trobem davant amb desitjos d´una majoria en un Parlament i d´un govern i en el
terreny de la realitat virtual. Correspon a la Generalitat explicar com farà el referèndum, quins
procediments i passos  farà. I correspon al seu govern, al PP, explicar com s’ho farà per fer
complir la legalitat. A nosaltres no ens correspon entrar en aquest col·lapse institucional, que
lamentem,  entre  els  governs  d'Espanya  i  Catalunya  que  s´hauria  pogut  evitar  amb  diàleg,
negociació i pacte.

En qualsevol cas  si la Generalitat demana la col·laboració d´aquest Ajuntament exigirem que
ho faci de forma oficial i per escrit degudament signat pel responsable que correspongui, i abans
de prendre qualsevol decisió al respecte, demanarem un informe escrit i signat pel secretari de la
Corporació. Vagi  per endavant que, com no podria ser d´una altra manera,  la institució no
participarà  en  cap  activitat  fóra  del  marc  legal  i  que  protegirem  els  treballadors  i  les
treballadores municipals per tal que no se ´ls exigeixi col·laborar en cap iniciativa que no tingui
cobertura legal en l´exercici de les seves funcions.

Tot seguit, es va passar a un segon prec del PP.  I així la Sra. Mònica Parés, com antecedents, es
va referir a que,  en els darrers mandats, el grup municipal del Partit Popular ha presentat divers
es iniciatives reclamant que la nostra ciutat faci un reconeixement a les víctimes del terrorisme. 
En aquests dies, commemorem els 30 anys de l'atemptat de l'Hipercor a Barcelona i a més, el
terrorisme jihadista continua creant terror a tot el mon, amb una víctima mortal espanyola als
atemptats de Londres, conegut arreu com «l'heroi del monopatí». Tots els països democràtics
han de treballar conjuntament contra aquesta xacra que va contra els nostres valors, la nostra
convivència i sobretot mantenir sempre el record de les víctimes. 

Finalment,  va formular  el  següent  prec:   que el  govern municipal  passi  a anomenar  «espai
dedicat a les víctimes del terrorisme» l'àrea de jocs i el skatepark de l'avinguda del Mar. 
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Va contestar  el  Sr.  Tort  indicant  que  es  traslladarà  aquesta  petició  a  la  propera  reunió  de
Ponència  Nomenclàtor   de  cara  a  poder  trobar  un espai  a  Gavà o placa  de reconeixement
dedicada a les víctimes del terrorisme, que entenem, va dir, que és l'objectiu del prec, més enllà
de que la Ponència consideri l'espai del skatepark per fer aquest reconeixement. 

En un nou prec, aquest cop a càrrec del sr. Josep Llobet, va exposar que amb les reformes dels
dos mercats municipals es té com a objectiu millorar els espais i incentivar les compres de
proximitat.També cal que els usuaris gaudeixin gaudeixin de millors espais i serveis dins de les
instal·lacions. Han estat diverses les queixes rebudes per part de clients i clientes dels Mercats
Municipals de Gavà que han de pagar per poder accedir als serveis que haurien de ser públics.
Malgrat que els paradistes compten amb monedes per poder accedir, alguns clients no entenen
coneixement.

Per  tot  l'exposat,  va  demanar  que el  govern  municipal  elimini  el  sistema  de pagament  per
accedir als serveis públics dels mercats municipals de la ciutat, atenent que els seus usuaris són
clients o clientes dels mateixos mercats,  en la majoria dels casos,  gent  gran o que va amb
infants. 
 
A  continuació,  el  tinent  d'alcalde,  Sr.  Ramon  Castellano,  va  respondre  que  pel  Govern
Municipal  de  Gavà,  els  Mercats  Municipals  són  un  eix  bàsic  de  l’estructura  econòmica  i
comercial  del  nostre  municipi.  Totes  les  accions  realitzades  en  ambdós  Mercats  són
consensuades i executades de la mà dels seus paradistes i dels òrgans que els representes, amb la
voluntat que aquestes accions siguin efectives i buscant el bé comú dels paradistes, dels seus
clients i dels ciutadans de Gavà.

En el seu moment, i sota demanada dels paradistes, l’Ajuntament de Gavà va coordinar amb els
paradistes  d’ambdós  Mercats  que  l’ús  dels  sanitaris  fos  gestionat  pels  paradistes,  que  sota
demanda de qualsevol persona, facilitessin una fitxa per l’ús d’aquests sanitaris. Aquest ús no
està subjecte a cap condicionant, i per tant pot i ha de ser utilitzat per qualsevol persona que així
ho requereixi, sigui o no client del Mercat, hagi o no hagi fet cap tipus de compra. D’aquesta
forma hem evitat també el mal ús que alguna persona havia realitzat dels sanitaris.L’ús és per
tant, obert, i completament gratuït.

Des de la realització d’aquest canvi, l’Ajuntament no ha rebut cap queixa en el seu ús ni en la
gestió del mateix. Agraïm la col·laboració, va dir per finalitzar, el Grup Municipal del PP i
restem a la seva disposició per tots aquells suggeriments o considerants que creguin convenient
fer-nos arribar.

Tot seguit es va passar a l'últim prec, relatiu al Pla de Mobilitat per l'estiu 2017 al barri de Gavà
Mar.  La Sra.  Parés va exposar que  els veïns han vist com a moltes deficiències del  barri:
seguretat, enllumenat, manteniment de carrers... s'han d'afegir ara unes decisions polítiques que
no milloren la seva mobilitat. Els canvis a la nostra ciutat i especialment del barri de Gavà Mar
han de tenir per objectius millorar  la qualitat de l'espai  i  convertir-ho en un punt  d'atracció
turística de la ciutat, amb visitants que compleixin les normes de civisme i que suposin un actiu
per l'activitat econòmica de la ciutat.  Per tot l'exposat,  va demanar que el govern municipal
revisi  el  Pla de Mobilitat  d'aquest  estiu tenint  en compte les reclamacions dels veïns i  dels
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comerciants restauradors del barri, que s'informi dels criteris seguits per l'eliminació de carrils
de circulació, l'elecció dels carrers d'aparcament preferent i l'eliminació del carril de la bici de la
vorera,  i  reconsiderar  les  millores  que  necessita  el  barri  i  es  presenti  una  planificació
d'actuacions amb calendari d'execució en un màxim de dos mesos.
 
Va respondre a aquest prec la Sra. Fernández, qui va explicar que el Pla de Mobilitat Sostenible
per l’estiu 2017, tal i com he indicat anteriorment, estableix un conjunt d’accions que han de
garantir la fluïdesa i racionalització de la mobilitat en base a criteris sostenibles.  Es tracta,
doncs de pacificar el trànsit i gestionar el problema que suposa una presencia inassumible del
vehicle privat a Gavà mar durant l’estiu, però també i sobretot, es tracta d’establir nous criteris
per una mobilitat més sostenible i aconseguir un espai mes amable, de millor qualitat. 

En referencia a les actuacions contemplades al barri, es preveuen diferents actuacions, per una
banda,  i  en el que respecte pròpiament al barri  de Gavà Mar,   el  Projecte de Pavimentació
preveu actuació a diferents carrers del barri, als carrers Sitges, Palafrugell, Tellinaires i Blanes. 
El  Pla d’Inversions preveu la realització d'arranjament de carrers al barri,  per un import  de
800.000  euros.  I  estem  treballant  amb  projectes  tant  important  com  la  implantació  de  la
Secundaria a l’Escola de Gavà Mar, que aquest any iniciarà el seu primer curs, i que ha estat
una reivindicació tant del barri, com de l’Ajuntament; i el Projecte del Centre de Gavà mar, que
permetrà dotar al barri d’uns serveis ludico-esportius i una base nàutica permanent. 

La darrera pregunta del Partit Popular va ser formulada pel Sr. Llobet, qui va dir que el govern
municipal ha presentat i executat un nou Pla de Mobilitat per l'estiu 2017 que afectarà als veïns
del barri de Gavà Mar durant tot l'any. Els canvis a la nostra ciutat i especialment al barri de
Gavà Mar han de tenir  per objectiu millorar la qualitat  de l'espai i  convertir-ho en un punt
d'atracció  turística  de  la  ciutat,  amb visitants  que  compleixin  les  normes  de  civisme  i  que
suposin un actiu  per l'activitat  econòmica  de la ciutat.  Per  aquest  motiu,  va  preguntar com
valoraria el govern municipal la instal·lació del sistema d'aparcament tarifari en zona blava al
barri de Gavà Mar que no penalitzi als veïns i veïnes de la ciutat. 

Novament va respondre la Sra. Fernández, dient que l’Ajuntament de Gavà continua descartant
la implantació de la zona blava/verda per evitar els col·lapses que es produeixen a la platja,
especialment els caps de setmana, a causa dels vehicles que busquen una plaça d’aparcament.

La zona blava/verda produeix un efecte crida i augmenta el trànsit d’agitació. Una premissa que
ha estat  verificada amb l’experiència de l’estiu passat,  es quan es va habilitar  l’aparcament
temporal municipal d’aproximadament 80 places. L’oferta quedava exhaurida a primera hora
del matí, sense mitigar la pressió de la demanda. Aquesta pressió la continuen tenint municipis
veïns que tenen implantada la zona blava. 

Alhora, la zona blava/verda suposa una d’espessa d’implantació i manteniment elevada, quant la
problemàtica real de mobilitat al barri, es produeix els caps de setmana dels mesos de juny i
juliol, total 26 dies. Mentre que no hi ha gaire ocupació  de dilluns a divendres en juny i juliol, i
durant la resta de mesos de l’any.

Es per això, per a trencar la dinàmica de la presència creixent i inassumible de vehicles privats a
la platja,  fins a 29.000 vehicles, per lo que s’han presentat les mesures del Pla de mobilitat
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sostenible per l’estiu 2017, on s’han creat dos zones d’aparcament restringits a residents i als
treballadors dels establiments, comerços i restaurants de la zona.

Abans de passar a les declaracions polítiques, el regidor de Ciutadans, Sr Ibáñez, va intervenir  i
va manifestar textualment que «hem presentat quatre precs i fem una pregunta per a ser resposta
en  el  proper  ple:  dado  que  el  Ayuntamiento  de  Gavà  ha  solicitado  y  ha  obtenido  de  la
Diputación la concesión de un recurso técnico para la redacción del plan estratègico de turismo
de Gavà, y dado que entendemos nosotros que la playa es una de las zonas turísticas de Gavà,
preguntamos si no creen que hubiese sido más prudente mantener más o menos las mismas
medidas  este  verano que en 2016,  y  esperar  a  las  conclusiones  de este  plan estratégico de
turismo  para  establecer  un  plan  de  movilidad  teniendo  más  información  y  más  consenso.
Gracias».

12  –    DECLARACIÓ  POLÍTICA  PRESENTADA  PEL  GRUP  MUNICIPAL  DE
CIUTADANS (Cs), PER DEMANAR LA REFORMA DELS CRITERIS I DELS TRAMS
EN EL SISTEMA DE COPAGAMENT DELS PRODUCTES FARMACÈUTICS
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS
 
- Atès que, durant els últims deu anys, la despesa Farmacéutica dels Sistema Nacional de Salut
(SNS) ha augmentat  de manera  progressiva,  conseqüència de l´envelliment  progressiu de la
població, l´augment de les diferents patologies cròniques, així com l´aparició de nous fàrmacs
amb preus elevats. 
 
-  Atès  que,  com a  mesura  per  frenar  l´augment  de  la  despesa  farmacèutica,  a  l´any 2012,
mitjançant el Reial Decret 16/2012, que va modificar la llei 29/2006, instaurant un increment
del copagament,  sobretot  als  pensionistes, i  instaurant  diferents trams de copagament  per al
conjunt de la ciutadania, en funció dels seus ingressos anuals.
 
- Atès que, aquests trams, actualment, es situen en l´exempció del copagament en el seu primer
tram,  una despesa del  10% en un segon tram,  una despesa del  40% en un tercer tram,  una
despesa del 50% en un quart tram i una despesa del 60% en un cinquè tram.
 
- Atès que, aquesta regulació actual provoca l´existència de grups de risc d´exclusió social i d
´accés  als  medicaments,  com per  exemple,  pensions contributives  inferiors  al  Salari  Mínim
Interprofessional (SMI), pensions de viduïtat i d´altres. Tenint en compte que anteriorment a l
´any 2012, tenien accés gratuït als medicaments i posteriorment a l´any 2012, tenen que pagar
un 10%.
 
- Atès que, amb aquesta mesura no s´ha assolit l´objectiu de frenar la despesa farmacèutica, al
contrari, ha continuat el seu augment progressiu, demostrant que la mesura no és efectiva.
 
- Atès que, des del Grup Municipal de Ciutadans (Cs) a l´Ajuntament de Gavà, considerem que
la introducció de nous copagaments o un augment dels ja existents, no seria la mesura més
efectiva per frenar la despesa farmacèutica.
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Per tots aquests motius exposats, el Grup Municipal de Ciutadans (Cs) a l´Ajuntament de Gavà,
proposa al Ple de la Corporació, l´adopció dels següents acords:
 
PRIMER: Instar  al Congrés dels Diputats a reformar  els criteris  actuals de copagament en
funció dels seus trams i ingressos anuals, garantitzant el caràcter universal del Sistema Nacional
de Salut (SNS), públic, de qualitat, gratuït i garant de la igualtat en el seu accés.
 
SEGON: Millorar i agilitzar els tràmits d´adscripció dels pacients a un determinat grup o tram. 
 
TERCER: Instar  a  les  Comunitats  Autònomes  i  als  Ajuntaments,  a  treballar  de  manera
coordinada per aplicar mesures que permetin la detecció de pacients amb dificultat d´accés als
medicaments i amb risc d´exclusió social.
 
QUART:  Instaurar  l´abonament  del  copagament  total,  amb  caràcter  mensual  o  anual,
exclusivament el corresponent al seu tram.
 
CINQUÈ: Modificar de manera urgent, el primer tram de copagament (TS1), amb l´objectiu d
´evitar les barreres i endarreriments en l´accés als medicaments.
 
SISÈ: Traslladar aquests acords als Grups Parlamentaris del Parlament de Catalunya i als Grups
Parlamentaris del Congrés dels Diputats.
 
La Declaració política va ser aprovada per quatre (4) vots a favor (4 C's) , dos (2) en contra
(2GSSP) i quinze (15) abstencions (8 PSC, 3 ERC, 2PP i 2 CiU), donant-se per tant el vot
favorable  de  la  majoria  simple  (més  vots  afirmatius  que  negatius)  dels  membres  de  la
Corporació presents –en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general,
exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i
l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei
municipal i de règim local de Catalunya.

---------

Un cop realitzada  la lectura de la Declaració Política per part del  Sr. Francisco Gavilán
de  C's,   intervé,  per  part  de  grup  municipal  de  CiU el  Sr.  Ramon  Castellano,  que
manifesta que efectivament la despesa farmacèutica del sistema Nacional de Salut ha
augmentat  progressivament,  que  com  mesura  per  frenar-la  es  va  incrementar  el
copagament en funció dels ingressos, cosa que no s'ha aconseguit. En relació als punt
dispositius  manifesta  que  la  declaració  demana  reformar  els  criteris  actuals  de
copagament,  agilitzar  els  tràmits  d'adscripció  dels  pacients  a  un  determinant  tram
treballar de manera coordinada per aplicar mesures que permetin la detecció de pacients
amb dificultats  d'accés als  medicaments,   poden coincidir,  però a la  part  expositiva
hauria de haver-hi un atès que, atès que el Govern Central, sigui del color que sigui,
posa pals a les rodes al Govern de la Generalitat a l'hora de garantir sanitat gratuïta i
universal, no ve clar el interès exigir al Govern Central aquestes modificacions, quan
segons quines mesures li convé des del Govern Central vagin en contra de l'autonomia
sanitària de la Generalitat. Per tot això, el grup municipal de CiU s'abstindrà.
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A continuació, per part del grup municipal del PP, intervé el Sr. Llobet que manifesta
que no reproduirà un debat que es va produir el dia 8 de març al Congrés de Diputats
amb una proposició no de llei de  C's , per la qual es van transaccionar un seguit de
punts,  comparteixen algunes coses  de la  Declaració però no totes,  per  la  qual  cosa
s'abstindran. Recorda que el pagament es fa a Espanya des de fa 50 anys, i el Govern del
PP s'ha limitat a modificar l'anterior legislació del Partit socialista, modificació que ha
produït un estalvi de més de 1.200  milions € anuals, però no estan tancats a analitzar la
millora  que  pugui  haver-hi  en  aquest  copagament,  encara  que  el  Govern  no  pensa
modificar els trams.

Per part de GSSP, intervé el Sr Miquel Herrera, que diu textualment:» En Gavà, Sí se
puede opinamos que la Sanidad debe ser pública, gratuita, universal y de calidad. En
esta frase recogemos el mismo motivo por el cual no podemos apoyar la declaración
política que ustedes presentan, porque su grupo municipal está pidiendo por ejemplo
que se modifiquen los tramos, y eso solo quiere significar una cosa: si quieren que algo
se modifique es porque, en esencia, esa cosa que se va a modificar no les parece mal.
Como reza el dicho “sólo se cambia lo que se desea mantener”. Pues bien, a nosotras y
nosotros si nos parece mal que haya que pagar por la Sanidad, sea en la medida que sea,
ya  que es “per se” un derecho inherente a nuestra condición de ser  humano.  De la
misma forma que cuando el PP excluyó de la Sanidad Universal a los inmigrantes, solo
por ser inmigrantes, y nosotras y nosotros nos quejamos con fuerza, de la misma forma
nos quejamos ante el copago, ya que por un lado no soluciona el problema original para
el que fue ideado (reducir costes sanitarios en medicamentos) y por otro lado vulnera el
principio de igualdad de un Estado social y de derecho. Incluso la Constitución de la
OMS afirma que “el goce del grado máximo de salud que se pueda lograr es uno de los
derechos fundamentales de todo ser humano.”  Y ese derecho al grado máximo de salud
incluye el derecho de acceso a un sistema de protección de la salud que ofrezca a todas
las personas las mismas oportunidades de disfrutar del grado máximo de salud que se
pueda alcanzar. 

Por  lo  tanto  no  podemos  dar  apoyo  a  su  declaración  política,  porque  apoyarla  o
abstenernos  significaría  renunciar  a  este  derecho  que  creemos  que  tienen  todas  las
personas (sí, todas las personas, incluso la gente rica). Por lo tanto, aunque entendemos
el trasfondo de la idea de su declaración política, al estar en contra del copago como
medida y por una cuestión de coherencia inherente a los derechos básicos universales
(art. 25 Declaración Universal DD.HH.) votaremos en contra.»

Després intervé la Sr. Marta Jiménez, d'ERC, que diu que el seu grup municipal esta
d'acord en dues coses, que la reforma del 2012 no ha servit per millorar ni frenar la
despesa farmacèutica i que es profundament injusta, per exemple, equipara entre les
persones cotizants jubilades, rendes inferiors a 18.000 € i entre 18.000 i 100.000 €, totes
aquestes  persones  han  de  contribuir  de  la  mateixa  manera,  un  10%,  per  un  tema
merament estadístic esta clar que les rendes més baixes són les que més contribueixen al
sosteniment del sistema farmacèutic; entre les persones cotizants  les rendes inferiors a
18.00 € han de contribuir amb un 40% i a la franja següent solament se li incrementa un
10%, altre vegada la contribució major les fan les rendes més baixes. Considera que
aquest  sistema no té res de progressiu, i  que la sanitat  a de ser  universal,  pública i
gratuïta, però com partit d'esquerres creuen en la progressivitat, però a la Declaració
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presentada  no  troben  una  concreció  d'aquest  principi,  davant  aquesta  inconcreció,
malgrat estar d'acord amb els principis, s'abstindran.

El Sr. Miquel-Àngel Díaz,  del PSC, intervé a continuació i considera que la Declaració
és un pas en positiu respecte a la situació actual, que penalitza a diferents col·lectius que
tenen problemes per accedir als medicaments, i que és cert que presenta mesures de
progressivitat, però, coincidint amb altres grups d'esquerres, no és el seu model, ja que
creu que s'ha de retirar aquest sistema de copagament que penalitza les classes populars,
i que cal anar a altres mesures, com a la Comunitat Valenciana suprimir el copagament
dels pensionistes,  o com rescatar el fons de cohesió. Afegeix que C's s'hauria d'afegir a
totes  les  forces  progressistes  al  Congrés  per  per  eliminar  un  sistema  que  es  va fer
solament  per  estalviar  en  base  als  pocs  recursos  dels  pensionistes,  però  això
s'abstindran. 

Torna a intervenir el ponent, Sr. Gavilán per lamentar no tenir tot el recolzament volia
el seu grup per a la Declaració, atès que  busquen l'objectiu que les persones amb risc
d'exclusió social no hagin de pagar.

13 –   DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D'ERC PER 
AL DESMANTELLAMENT DE LES INSTAL·LACIONS DEL PROJECTE CASTOR 
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS
 
El 2 d’agost de 2007, el Ministeri d’Indústria publicava al BOE el projecte Castor format per
tres grans infraestructures: una planta marina davant la costa de la Ràpita, Vinaròs i Alcanar, per
aprofitar  com  a  magatzem  de  gas  un  jaciment  petrolífer  esgotat;  un  gasoducte  de  30
quilòmetres,  i  una planta d’operacions terrestre situada al terme municipal  de Vinaròs,  però
físicament més propera als nuclis de població catalans d’Ulldecona i Alcanar. 
 
Des del primer dia, aquest projecte va ser rebutjat per les poblacions d’Alcanar i de la Ràpita,
així  com de  molts  altres  municipis  de  les  Terres  de  l’Ebre  i  de  la  Sénia,  i  també  per  la
Plataforma en Defensa de les Terres del Sénia, moviment social que ha liderat l’oposició al
3,projecte.  Han  estat  diverses  les  denúncies,  al·legacions,  queixes,  mocions,  preguntes  i
iniciatives que s’han presentat des de diverses institucions exposant els dèficits, les mancances,
les incògnites, l’opacitat, els dubtes i les possibles irregularitats que oferia el projecte. 
 
Fa pocs mesos es van fer públics documents interns dels ministeris d’Indústria i Energia en què
es  detallava  com  l’empresa,  just  abans  de  començar  les  obres,  va  triplicar  el  cost  de  les
instal·lacions, i es va passar d’un pressupost inicial de 400 M € el gener de 2007 als 1.272 M €
de  l’any  2010.  A  més,  també  es  va  saber  que  no  hi  va  haver  un  sistema  transparent
d’adjudicació de l’obra, de manera que, a la pràctica, va ser una ‘autoadjudicació’. Així va ser
com només s’hi va poder presentar una única empresa, l’ACS de Florentino Pérez, qui, a la
vegada,  era  el  principal  accionista  de  l’empresa  gestora  del  magatzem de  gas  Escal  UGS.
Segons  un  informe  redactat  l’any  2012  per  la  Secretaria  d'Estat  d'Energia,  pertanyent  al
Ministeri d'Indústria, l’empresa ACS podria haver incrementat fins al 17 % el benefici industrial
gràcies a la construcció del Castor. 
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El 13 de juny de 2013 es començà a injectar el gas natural al magatzem submarí i, després que
s’enregistressin centenars de terratrèmols, el 26 de setembre, el Ministeri d’Indústria i Energia
ordenava el cessament de l’activitat del magatzem de gas, una instal·lació que encara estava en
fase de proves i que, per tant, no estava operativa.
 
El juliol de 2014, Escal UGS va renunciar a la concessió de l’explotació i el 3 d’octubre del
mateix any el Govern espanyol aprovava un Reial Decret Llei pel qual s’encarregava a Enagás
la hivernació de les instal·lacions del magatzem de gas Castor i s’aprovava el pagament, en el
termini de 35 dies, d’una indemnització a l’empresa concessionària de 1.350 MEUR. Aquesta
quantitat més els respectius interessos durant 30 anys, la pagaran els consumidors mitjançant el
rebut del gas. 
 
El 3 de maig de 2017, el Ministeri d’Energia feia públic l’informe del Massachusetts Institute of
Technology(MIT), que certificava allò que altres organismes i científics ja havien advertit amb
anterioritat; és a dir, que la injecció de gas al magatzem submarí Castor va originar el miler de
terratrèmols.  Cal  recordar  que  la  Declaració  d’Impacte  Ambiental  de  les  instal·lacions  del
Castor no va incloure cap estudi per avaluar els riscos sísmics associats al projecte, malgrat la
proximitat  d’una falla  a  la  plataforma  marina.  I  això que tant  l’Observatori  de  l’Ebre com
l’Institut  Geològic  de Catalunya  i  la  Plataforma en Defensa de les Terres  del  Sénia havien
apuntat i demanat la necessitat de fer estudis detallats sobre el risc sísmic de l’activitat.
 
El  Ministeri,  arran  de  l’informe  del  MIT,  va  anunciar  que el  magatzem de gas  s’haurà  de
desmantellar quan sigui segur i que continuarà en estat d’hibernació, això sí, amb un cost anual
de 15,7 M€ que també recaurà en la factura del gas que paguen els consumidors. 
 
Davant  la  necessitat  de  desmantellar  de  manera  immediata  les  instal·lacions  marítimes  i
terrestres del Castor, i de dirimir les responsabilitats polítiques, tècniques i econòmiques dels
que van autoritzar, tramitar, gestionar i aprovar la posada en funcionament del Castor, el Grup
municipal  d’Esquerra  Republicana  a  l’Ajuntament  de  Gavà  proposa  al  Ple  l’adopció  dels
següents
 
ACORDS
 
Primer. Demanar al Govern espanyol una ordre de clausura definitiva del magatzem de gas
submarí  Castor,  que  se  segellin  els  pous  i  se’n  desmantellin  immediatament  totes  les
instal·lacions marítimes i terrestres, com també que es reverteixi als propietaris les servituds
afectades pel gasoducte, l’enretirada del gasoducte, la restitució ambiental i paisatgística dels
espais afectats pel projecte i l’estudi de rescabalament per afectacions, tant del projecte com
dels terratrèmols, fins i tot en els casos de lucre cessant de finques i empreses dels propietaris.
 
Segon. Demanar al Govern espanyol la creació d’una Comissió Informativa de seguiment de les
accions  per  desmantellar  les  instal·lacions  del  Castor,  de  la  qual  en  formaran  part  els
ajuntaments i governs autonòmics directament afectats pels terratrèmols provocats pel Castor.
 
Tercer. Demanar al Govern espanyol l’elaboració d’un informe jurídic sobre l’operativitat de
les instal·lacions del Castor, tant en el moment de l’inici dels terratrèmols com avui dia; d’una
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auditoria tècnica del projecte, i  d’un informe sobre l’estabilitat  i  el  risc sísmic que presenta
actualment la zona que va patir els sismes.
 
Quart. Demanar  al  Govern  espanyol  que  faci  arribar  tota  la  informació  i  documentació
contractual, administrativa, jurídica i econòmica sobre el Castor al Tribunal de Cuentas, perquè
fiscalitzi  tot  el  procés  economicoadministratiu  relacionat  amb el  projecte,  investigant-ne els
costos, les despeses i el dèficit generat per aquesta actuació.
 
Cinquè. Demanar  al  Congrés  de Diputats la creació,  en seu parlamentària,  d’una Comissió
d’Investigació per determinar les responsabilitats polítiques, tècniques i econòmiques dels que
van autoritzar, tramitar, gestionar i aprovar la posada en funcionament del Castor i emprendre
les accions legals pertinents que se’n derivin.
 
En aquest punt va afegir un altre, aprovat pel grup municipal de Gavà sí se puede, que diu el
següent: 

Sisè. Revisar i reclamar la indemnització de més de 1.700 mil.lions d'euros que l'Estat espanyol
ha pagat a Escal UGS, empresa participada principalment pel grup ACS de Florentino Pérez , ja
que la indemnització es basa en clàusules abusives i acabarà sent pagada pels i les contribuents.

Setè. Fer arribar aquest acord al president de la Generalitat de Catalunya, al Ministre d’Energia,
a tots els grups parlamentaris del Congrés de Diputats i del Senat, al Tribunal de Cuentas, a la
Plataforma en Defensa de les Terres del Sénia, i al  comissari de Medi Ambient  de la Unió
Europea.

La Declaració política va ser aprovada per dinou (19) vots a favor (8 PSC, 4 C's , 3 ERC, 2
GSSP i 2 CiU), dos (2) en contra (2 PP) i cap abstenció, donant-se per tant el vot favorable de la
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en
aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley
7/1985,  de 2 de abril,  Reguladora de las Bases del Régimen Local,  i  l’art.  114.1 del  Decret
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim
local de Catalunya.
 

----------

Un cop realitzada  la lectura de la Declaració Política per part del  Sr. Albert Massana,
d'ERC,   intervé,  per  part  de  grup  municipal  de  CiU,  el  Sr.  Antoni  Rafanell,  que
manifesta que votarà  a favor, que demana la creació d'una comissió d'investigació del
projecte Castor i que es depurin responsabilitats, des de Catalunya, i especialment des
de les Terres de l'Ebre, preocupa que el cost d'aquesta plataforma s'assumeixi pels que
estaven en contra. Afegeix que el portaveu del Partit Demòcrata al Senat es sumava  la
creació d'una comissió d'investigació sobre el projecte Castor  que va produir diversos
moviments  sísmics  a  les  costes  del  litoral  Mediterrani,  juntament  amb  Compromís
Podem, en Comú Podem, ERC i el Partit Demòcrata, han registrat a la Cambra Alta
aquesta  sol·licitud per tal  d'esclarir  les  irregularitats   en el  projecte Castor  i  que es
depurin responsabilitats. 
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Des de Catalunya, especialment des de les Terres de l'Ebre i comarques de Tarragona,
ens preocupa, va dir, que el cost d'aquesta plataforma l'assumeixi precisament qui estava
en contra. 

Recorda  que  diversos  observatoris  geològics  havien  avisat  que  es  podien  produir
sismes, però no es va fer cas, que cal donar explicacions sobre un cas tant greu i lamenta
la negativa del PP i del PSOE de crear la comissió d'investigació. Considera que el
projecte Castor ha resultat ser una infraestructura inútil i es vol que es pagui per tots els
ciutadans; atès que el 20 % del consum de gas correspon a Catalunya i que es paga amb
les factures del gas, els catalans  assumeixen proporcionalment més cost que la resta de
l'Estat.  Creu que el Sr.  Nadal hauria d'explicar l'actuació del Govern en relació a la
plataforma Castor i el seu cost pel contribuent, després de la indemnització de 1.700
milions de euros, i que doni compte dels estudis d'impacte ambiental realitzats arran
dels  moviments  sísmics,  especialment  del  realitzat  pel  Institut  Tecnològic  de
Massachusetts i la Universitat d'Harvard. En definitiva cal demanar explicacions sobre
la data i el procediment de desmantellament de la plataforma Castor.

A continuació, per part del grup municipal del PP, intervé el Sr. Llobet que recorda que
el  projecte  Castor  es  va  adjudicar  amb  totes  les  qüestions  legals,  inclosa  la
indemnització,  a l'any 2008 amb govern socialista,  i  cal tenir en compte la historia.
Explica  que,  el  13  de  maig  del  2008  es  va  adjudicar  a  l'empresa  Escal  UGS  un
magatzem soterrani de gas, Castor, al 2013, quan ja governa el Partit Popular, estant el
magatzem en període de proves, es produeixen un seguit de moviments sísmics, i el
govern ordena en setembre la paralització de les proves; al 2014 s'encarreguen estudis al
MIT, que conclou que no es pot garantir que pugui haver-hi moviments, i el Govern del
PP  decreta  que  no  pot  continuar  i  que  cal  desmantellar-lo.  Afegeix  que  vol
tranquil·litzar als ciutadans de l'entorn ja que actualment les instal·lacions es troben en
situació  de  seguretat  per  les  persones  i  el  medi  ambient,   i  que  quant  es  pugi  fer
tècnicament es farà al seu desmantellament. Finalitza dient que votarà en contra de la
creació d'una comissió d'investigació, atès que amb el coneixement i tecnologia d'aquell
moment no es podia arribar a la conclusió de que es produirien moviments sísmics.
 
Per part de GSSP, intervé el S Miquel Herrera, que diu textualment:»En la misma línea
que  la  declaración  política,  desde  Gavà,  Sí  se  puede queremos  mostrar  nuestro
desacuerdo con la forma en que han sido gestionados tanto el proyecto Castor, como las
incidencias que produjo en la zona, la respuesta a las y los vecinos afectados, y por
supuesto el oscurantismo en la gestión y costes del proyecto y también los costes que ha
generado su cierre. Creemos que es una obra faraónica y en absoluto vital,  aunque el
sector energético sea estratégico. Ante esta perspectiva nuestro grupo municipal apoya
la moción y agradecemos que ERC haya aceptado nuestra enmienda, no solo para que
se pueda cerrar Castor, sino para revisar la indemnización que el Estado pagó a ESCAL
UGS,  y  por  lo  tanto  a  ACS  de  Florentino  Pérez.  Estamos  ante  un  nuevo  caso  de
capitalismo salvaje puro y duro en el que se privatizan los beneficios (si Escal o ACS
hubieran  obtenido  beneficios  seguro  que  no  los  habrían  repartido  entre  las  y  los
ciudadanos) pero se socializan las pérdidas, como los 1.700 millones de indemnización
por el  proyecto  Castor.  Pedimos  también depurar  responsabilidades  políticas ya  que
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para que este atraco encubierto haya podido suceder ha tenido que existir connivencia
política.»

A continuació intervé la Sra. Guadalupe del Rio, de C's, que manifesta que el seu vot
serà favorable com ja va ser en el Congrés.

El Sr. Miquel-Àngel Díaz, del PSC, intervé a continuació per subratllar la importància
de recuperar la indemnització de més de 1.350 milions que el Govern del PP ha pagat a
l'empresa  concessionària  per  la  suspensió  de  l'activitat,  i  de  fer  un  peritatge  per
quantificar els danys que ha patit la ciutadania, especialment de les comarques de l'Ebre
i Baix Maestrat com conseqüència dels terratrèmols i exigir les reclamacions oportunes.
Considera   que la  Generalitat  també  té  faena,  fer  totes  les  gestions  per  fer  que els
afectats siguin recompensats, per tant, el seu vot serà favorable.

Torna a intervenir el ponent, Sr.  Massana, per agrair  la postura de tots els grups que
votaran a favor.

14 –   DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC 
PER INCREMENTAR ELS RECURSOS DELS CAPS I EN SUPORT DEL “MANIFEST 
PER ENFORTIR L´ATENCIÓ PRIMÀRIA” I EL MANIFEST DE CAN VIDALET”.
 
L'atenció primària de salut és el primer punt d'accés a l'assistència sanitària.  Així els centre
d'atenció primària (CAP) esdevenen el primer lloc on cal anar quan es té un problema de salut o
quan  es  vol  prevenir  d'alguna  malaltia.  Ofereix  assistència  sanitària  i  social,  i  serveis  de
promoció de la salut, d'atenció preventiva, curativa i rehabilitadora.
 
Tot i així, les retallades dels darrers anys, en polítiques de salut pública, han afectat greument a l
´atenció primària. Sovint, governs i experts n’enalteixen les bonances com a columna vertebral
de l’atenció sanitària, filtre i nexe d’unió amb l’assistència hospitalària. Tot i així, és l´àrea més
maltractada pels pressupostos de la sanitat catalana. Així, el departament de Salut va retallar un
20% el pressupost entre els anys 2014 i 2010, mentre que les càrregues assistencials són cada
vegada més grans pels seus equips.
 
Darrerament,  però,  diferents  moviments  de  professionals,  entitats  i  col·lectius  s´estan
mobilitzant per denunciar aquesta situació i instar a solucions efectives i  urgents.  Així, s´ha
creat la iniciativa “Rebel·lió Atenció Primària”, que unifica a professionals i usuaris/àries per
preservar  la  sanitat  pública  amb  l´objectiu  de  posar  de  manifest  la  necessitat  el  procés  de
deteriorament progressiu de la sanitat pública des de fa uns anys. Professionals de centres de
primària  fan  pública  la  queixa  i  la  seva  indignació  posant  de  manifest  la  sobrecàrrega
assistencial, les llistes d´espera, l´excés de treball de burocràtic, la medicalització de la vida
quotidiana,  retribucions  insuficients  i  en  resum falta  d´interès  polític  en  millorar  l´atenció
primària.
 
Recentment,  a  més,  entitats  que  representen  professionals  de  l’Atenció  Primària  de  Salut  i
moviments socials,  s’han unit per reclamar millores imprescindibles i urgents per a l’Atenció
Primària de Catalunya amb un manifest (s´adjunta) en el que exigeixen que el Departament de
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Salut de la Generalitat, i totes les forces socials i polítiques impulsin reformes, que permetin
començar  a  revertir  la  situació,  amb  un  increment  del  pressupost,  un  millor  lideratge  de  l
´atenció primària, així com la recuperació del personal perdut dels equips d´atenció primària
(EAPs), equips que han de tenir autonomia per prestar amb més qualitat i proximitat els serveis
d´atenció a la ciutadania. 
 
Atès que aquestes demandes són fonamentals perquè la ciutadania rebi l'atenció que necessita i
mereix, amb repercussió progressiva en la salut de les persones i la societat i en la sostenibilitat
d’un sistema sanitari públic, universal, finançat a través d’impostos i amb la participació de la
ciutadania que contemplava la reforma de l’atenció primària. 
 
Atès que a Gavà hi ha un ampli consens social, cívic i polític per a aturar les retallades en
atenció primària: amb un nou CAP 3 dotat de nou personal; amb la necessària dotació d´un
servei de radiologia, la recuperació de les urgències nocturnes al CAP 1, la recuperació del torn
nocturn d´urgències de farmàcies en diàleg amb el seu col·legi professional i la d´un dispensari
de salut a Gavà Mar. 
 
Són per aquests motius que el Grup Municipal de PSC proposa l´adopció del següents;
 
ACORDS
 
PRIMER.- Donar  suport  als  continguts  del  manifest  “Millorar  el  sistema  sanitari:  enfortir
l’atenció primària” i les mesures concretes que proposa, que de manera resumides són:
 

Augment del pressupost destinat a l'atenció primària que s'ha de situar com a mínim
en un 20% per progressar fins al desitjable 25%. Amb aquests recursos es pot plantejar
una dotació suficient de centres d'atenció primària, atenció continuada i urgències en tot
el territori i desenvolupar totes les tasques de prevenció, assistència i rehabilitació que
són de la seva competència. 
 
Fer de l'atenció primària l’eix del sistema sanitari públic. Cal traspassar poder a
l'atenció  primària  i  donar-li  el  lideratge  de  qualsevol  projecte  de  guia,  consens,
protocols i codis d’actuació en situacions específiques. 
 
Recuperació del personal dels Equips d'Atenció Primària (EAPs) perduts des del
2011  fins  a  arribar  a  la  dotació  estable  suficient  per  cobrir  el  100% de  les  seves
necessitats  habituals  (incloent-hi  vacances,  formació,  conciliació  personal  i  familiar,
permisos i baixes laborals). Alhora és imprescindible posar fi a la precarietat laboral,
que afecta tant a professionals com a pacients. 
 
Dotar d'autonomia de gestió i de lideratges propers els EAPs. Autonomia de gestió
vol dir apoderar als EAPs perquè (amb uns objectius i pressupost pactats prèviament)
puguin prestar amb més qualitat i proximitat els serveis d’atenció a la ciutadania. 

 
SEGON.- Donar suport  a les reivindicacions dels professionals de salut  de diferents CAPS
expressades al “Manifest de Can Vidalet”, a fi d´aturar les retallades a l´atenció primària i la
sobrecàrrega  assistencial,  i  comptar  amb els  recursos  humans  i  les  infrastructures  adients  i
necessaris per desenvolupar l´assitència als diferents centres.
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TERCER.- Instar al Departament de Salut de la Generalitat a prioritzar les mesures necessàries
per assolir urgentment les demandes d’aquests manifests.
 
QUART.- Donar  trasllat  d´aquests  acords  a  les  entitats  i  col·lectius  impulsors  d´ambdós
manifests, al Conseller de Salut, a l´Institut Català de la Salut, als grups polítics del Parlament
de Catalunya, Centres d’Atenció Primària de Gavà, Plataforma en Defensa de la Sanitat Pública
del Baix Llobregat, Associacions de Veïns i Veïnes de Gavà.

La declaració política va ser adoptada per unanimitat, donant-se per tant el vot favorable de la
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en
aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley
7/1985,  de 2 de abril,  Reguladora de las Bases del Régimen Local,  i  l’art.  114.1 del  Decret
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim
local de Catalunya.

---------

Un cop realitzada  la lectura de la Declaració Política per part del Sr. Miquel-Àngel
Díaz, del PSC,  intervé, per part de grup municipal de CiU, el Sr. Ramon Castellano,
que diu que igual que C's té un tema que és «cansino», que és la llengua, el PSC també,
que és la sanitat pública, que sembla que a Catalunya només va existir del 2003 al 2010,
els anys del tripartit, i que des de l' any 79 no hi ha hagut sanitat pública, i després del
2010 una altra vegada els hospitals a terra, etc, però el que hi ha és que fins l'any 2071
encara  estarem  pagant  les  factures  del  Tripartit  que  va  deixar  els  calaixos  de  la
Generalitat ple de factures per pagar.  Continua dient que, efectivament, a la sanitat li
han afectat les retallades, com ha afectat per les crisi a altres governs autonòmics, a
l'estatal i al ajuntaments. I finalitza la seva intervenció dient que «rebel·lió a l'atenció
primaria», realment era un odi sistemàtic en contra de qui governava; «llistes d'espera»,
sembla que del 2003 al 2010 no va haver-hi; a pesar de tot, votaran a favor atès que
entre tots s'ha construït la sanitat pública. 

Per  part  del  PP  intervé  la  Sr.  Mònica  Pares,  que  textualment  diu:  «Des  del  Grup
Municipal Popular anunciem el vot favorable a aquesta Declaració Política. I és que
estem  davant  d'una  Declaració  que  reivindica  millores  a  l'atenció  sanitària,  més
personal, més pressupost com elements essencials per a millorar l'atenció dels pacients i
les condicions de treball  del  personal  sanitari.  Qüestions,  totes elles,  ja  tractades en
altres ocasions en aquest Plenari i en concret, amb les reclamacions que com a ciutat
hem fet per les nostres mancances de centres i serveis a l'Administració competent que
és la Generalitat de Catalunya. Si amb la salut no és juga tampoc és una broma que la
Generalitat retalli en recursos en salut i crei noves despeses supèrflues, innecessàries i
inclús perjudicials ja no per la salut però sí per la convivència qua també fóra bo no
alterar-la. En tot cas, demanem millores en l'atenció primària, la més propera i a nivell
de ciutat, ens tocarà seguir reivindicant les nostres històriques reclamacions. I caldrà
fer-ho de manera unànime i sense partidisme perquè hem estat tots els que des de les
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nostres responsabilitats i representacions hem defensat sempre,  millorar l'atenció i els
equipaments sanitaris de la ciutat.» 
 
Per  part  de  GSSP,  intervé  el  Sr  Miguel  Herrera,  que  diu  textualment:  «La  misma
intervención que hemos hecho con Ciutadans la podríamos hacer con esta declaración
política,  pero  en  sentido  contrario.  Como  dijimos  antes  desde  Gavà,  Sí  se  puede
opinamos  que  la  Sanidad  es  un  derecho  básico  reconocido  desde  la  Declaración
Universal de Derechos Humanos hasta la Constitución española sobre la que se basa
nuestro ordenamiento jurídico.  Y por los mismos  motivos que nos posicionamos en
contra del copago, por principios éticos y coherencia normativa, nos posicionamos a
favor de esta declaración política, ya que de nada sirve tener un derecho que al no tener
contrapartida económica no puede ser ejercido en condiciones óptimas. Los recortes de
estos años han golpeado a los más  débiles y han sido especialmente  duros para los
CAPs y algunos hospitales. Por lo tanto recuperar el nivel presupuestario que los CAPs
merecen es de justicia y nuestro deber hacia la sociedad. Por lo tanto tienen todo nuestro
apoyo.»

A  continuació  intervé  el  Sr.  Albert  Massana,  d'ERC,  que  textualment  diu:  «El
departament de Salut repartirà aquest any 13 milions d'euros addicionals entre els 155
equips d'atenció primària més vulnerables. L'objectiu del departament és reassignar els
recursos  per  poder  combatre  les  desigualtats  en  salut.  En  cinc  anys,  el  Govern  hi
destinarà 65 milions d'euros que s'hauran de dedicar a recursos humans, i el repartiment
d'aquests  recursos extres  –que no s'han pogut  repartir  fins  que no s'han aprovat  els
pressupostos al Parlament– s'ha fet a partir d'un nou model de finançament dissenyat per
l'Agència de Qualitat i Avaluació Sanitàries de Catalunya (AQuAS). 

La nostre posició fa temps que és coneguda:  Procurarem que mai  hi  hagi  un tercer
ambulatori  al  Pla  de  Ponent.  Estem d'acord  en  augmentar  el  pressupost  destinat  a
l'atenció primària, també estem d'acord en fer de l'atenció primària l’eix del sistema
sanitari públic, en la recuperació del personal dels Equips d'Atenció Primària (EAPs) i
dotar  aquests  equips  de  lideratges  propers  i  d'autonomia  per  decidir  sobre  la  seva
organització i gestió.
Però el nostre grup té les idees molt clares des de fa temps: No volem el tercer CAP al
Pla de Ponent, sinó que creiem en la possibilitat de fer-lo a Gavà-Mar.
De l'últim paràgraf de la part expositiva, es desprenen unes preocupacions compartides
pel nostre grup. En el tema de la radiologia, certament a Gavà no hi ha cap centre que en
disposi, i cal demanar-lo, però també és veritat que l'Hospital de Viladecans està molt a
prop,  (de fet, per a molts veïns, l'hospital està més a prop de casa que un hipotètic tercer
CAP al Pla de Ponent).
La recuperació del dispensari a Gavà Mar és necessària, sobretot a l'estiu, però com he
dit abans, cal anar més enllà i  tenir la possibilitat d'emplaçar un futur tercer CAP allà, a
Gavà Mar. El nostre grup votarà a favor.».

El Sr. Miquel Àngel Ibáñez, de C's, intervé a continuació i manifesta que s'arriba a un
punt que no solament els usuaris sinó que també els professionals es queixen  que viuen
dia a dia les mancances d'un servei que no poden donar amb la professionalitat que els
voldrien. I tot així, passa mentre el deute públic de la Generalitat, que al 2007 era de
15.775 milions, al 2017 és de 75.43, s'ha incrementat un 788 %, són prop de 60.000
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milions en deu anys,  mentre es retallaven en atenció primaria, en educació, es tancaven
plantes senceres d'hospitals i serveis d'urgències, per tant des de C's tenen molt clares
les prioritats, per la qual cosa votaran a favor.

Torna a intervenir el ponent, Sr. Díaz, per agrair el to de tots els grups, i per senyalar al
portaveu de CiU que tenen un mal son a les nits que es diu tripartit, i que hauria de
preocupar-se atès  el to del PP ha estat molt més moderat que el seu.

15 –   DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL GAVA, SÍ SE
PUEDE DE SUPPORT AL DÍA DE L'ORGULL GAI, LÈSBIC, TRANSSEXUAL, 
BISEXUAL I INTERSEXUAL 
 
Avui, 28 de juny de 2017 recordem el 28 de juny de 1969. Fa 48 anys van succeïr els disturbis
d’Stonewall a Nova York als Estats Units d’Amèrica, fets que marquen l'inici del moviment
pels drets de gais, lesbianes, transsexuals, bisexuals i intersexuals al món. Al nostre país va ser 8
anys mes tard amb la manifestació del 1977 a Barcelona. 
 
Després d'aquest fet històric en la lluita pels Drets Humans, el grup municipal Gavà, Sí se puede
invita a l'Ajuntament de Gavà a sumar-se a aquesta celebració, manifestant el seu ferm rebuig a
qualsevol tipus de discriminació per motius d'orientació sexual i identitat de gènere. 
 
Està en mans dels representants públics la responsabilitat última de promoure els canvis socials
per tal que les persones del col·lectiu LGTBI puguin desenvolupar la seva quotidianitat en les
condicions reconegudes a la Declaració Universal dels Drets Humans. 
 
Pels representants públics ha de ser  una immediata obligació de justícia, l'assumpció de les
reivindicacions de gais, lesbianes, transsexuals, bisexuals i intersexuals. 
 
Especialment, la necessitat que aquesta es dugui a terme amb un clar tarannà obert i allunyat de
prejudicis. 
 
Els  representants  públics  dels  nostres  Ajuntaments  com  administració  mes  propera  a  la
ciutadania  te  la  responsabilitat  primera  de  promoure  aquests  canvis  socials  a  favor  del
col·lectius LGTB. Per una visibilització i integració social als nostres pobles. 
 
Com a conseqüència  de l'esforç  de conscienciació i  el  treball  reivindicatiu  dut  a  terme pel
moviment LGTBI, s'han produït avenços legislatius. No obstant, són insuficients i cal continuar
en la creació d'una consciència ciutadana solidària, que promogui un canvi radical d'actitud cap
a les persones del col·lectiu i la seva realitat. Han de participar els representants polítics de
forma especial i prioritària, recolzant les reclamacions de les associacions LGTBI mitjançant la
defensa del dret fonamental d'aquells a ser i sentir-se iguals, però també sent capaços d'elaborar
amb absoluta naturalitat propostes rigoroses i sinceres que neixin de la seva sensibilitat i del seu
sentit de la responsabilitat. 
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El fet homosexual i transsexual ha de formar part del nostre caire polític en defensa dels drets i
llibertats publiques de manera que s’avanci de manera substancial en el camí de la igualtat real i
efectiva que proclama la nostra Constitució. 
 
En  la  celebració  del  naixement  dels  moviments  en  defensa  dels  drets  de  gais,  lesbianes,
transsexuals,  bisexuals  i  intersexuals,  el  grup  municipal  de  Gavà,  Sí  se  puede  proposa  a
l’Ajuntament de Gavà l’adopció dels següents 
 
ACORDS: 
 
Primer.-Expressar la voluntat de l'Ajuntament de Gavà de treballar per la igualtat de totes les
persones amb independència de la seva orientació sexoafectiva i identitat de gènere. 
 
Segon.-Demanar a la Generalitat de Catalunya, al Estat Espanyol i als municipis de tot l'Estat el
compliment  de la  Llei  11/2014,  del  10 d'octubre,  pera  garantir  els  drets  de lesbianes,  gais,
bisexuals, transgèneres i intersexuals i per a eradicar l'homofòbia, la bifòbia i la transfòbia. 
 
Tercer.-Demanar a la Generalitat de Catalunya, al Estat Espanyol i als municipis de tot l'Estat
el compliment dels següents punts: 
 
a. Formar als funcionaris de la administració i càrrecs públics segons la llei 11/2014. 
b. La creació del SAI (Servei Assistència Integral) en els municipis. 
c. La col·laboració per la lluita contra el VIH amb formació, prevenció i formació sobre la 
PrEP. 
d. Lluita contra el bullying en les escoles amb xerrades i tallers als alumnes i pares. 
e. Fomentar la igualtat LGTBI entre les persones grans, per evitar LGTBIfobia a la tercera 
edat. 
f. Igualtat per les families LGTBI en les nostres escoles per els nostres fills i filles. 
g. Transparència amb les operacions de les persones Transsexuals i Transgèneres. 
h. La visibilització de aquestas reivindicacions en els consells municipals, webs 
municipals, butlletins municipals, etc 
 
Quart.-Traslladar  aquest  acord als  grups polítics  del  Congreso de los  Diputados,  als  grups
polítics del Parlament de Catalunya, al Govern de la Generalitat de Catalunya, al departament
de Igualtat, Educació, Sanitat i Presidència. Als Consells Comarcals i la resta dels ajuntaments
de la nostra comarca. 
 
Cinquè.-Traslladar  aquest  acord  i  el  nostre  agraïment  a  totes  les  organitzacions  del  Baix
Llobregat en defensa dels drets de les persones homosexuals i transsexuals amb la convicció
que el seu treball i esforços fonamental en la construcció d'una societat més justa i igualitària. 
 
Sisè.-Comunicar  aquest  acord  a  tota  la  ciutadania  a  través  de  tots  els  mitjans  municipals:
televisió,  premsa  digital  i  en  paper,  ràdio,  internet  i  qualsevol  altre  mitjà  de  comunicació
municipal. 

La declaració política va ser adoptada per unanimitat, donant-se per tant el vot favorable de la
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en
aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley
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7/1985,  de 2 de abril,  Reguladora de las Bases del Régimen Local,  i  l’art.  114.1 del  Decret
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim
local de Catalunya.

----------

Un cop realitzada  la lectura de la Declaració Política per part del  Sr. Miguel Herrera,
de GSSP,   intervé,  per  part  de grup municipal  de CiU,  el  Sr.  Antoni  Rafanell,  que
manifesta que  a l'octubre del 2014 el Parlament de Catalunya va aprovar una llei per
garantir  els drets dels LGTBI i per eradicar l' homofòbia, un cop més Catalunya ha estat
pionera  en  la  defensa  i  reconeixement  de  la  igualtat  de  totes  les  persones  per  raó
d'orientació  afectiva  i  sexual  d'identitat  de  gènere.  Afegeix  que  aquest  any,  el  dia
internacional contra l'homofòbia ha adaptat el lema «l'amor fa una família» que posa el
focus en la gran importància de poder realitzar-se humanament amb la creació d'una
família,  així  com assumir  i  valorar  la  diversitat  familiar,  una realitat  cada cop més
amplia  i  visible,  signe d'una societat  avançada,  democràtica,  moderna i  amant  de la
llibertat i del valors humans, per això el grup municipal de CiU votarà a favor.

Per part del PP intervé la Sr. Mònica Pares, que textualment diu: “Avui estem davant
d'un d'aquests dies que es commemoren internacionalment i que somniem en que algun
dia es deixi de fer com a reclamació.  Perquè les reivindicacions del col·lectiu LGTBI
han de ser escoltades i ateses  des de la tolerància, la igualtat i el respecte que són la
base de la nostra convivència. Però també, perquè creiem que és just, treballar des de la
normalitat perquè el contrari també pot ser discriminació.

Des del Partit Popular considerem que l'objectiu de tots és comú, el reconeixement i
equiparació dels drets de totes les persones. Des del Ministeri de Sanitat, Serveis Socials
i Igualtat del Govern d'Espanya ja es va anunciar que el col·lectiu seria una prioritat, és
un compromís de la Ministra, polític i personal i per tant, confiem en que les polítiques
nacionals seguiran el seu compromís i el sentit comú.”

A continuació intervé el Sr. Andreu Pérez, d'ERC, que manifesta que fa 40 anys es va
fer la primera gran manifestació gay i lèsbica a Barcelona, eren temps de democràcia en
precari, de baixa qualitat, feia poc temps que s'havien fet eleccions, amb unes garanties
més  que dubtoses;  al nostre país,  recentment  es va aprovar una llei  amb la qual  es
protegien els drets del col·lectiu LGTBI, abans tot era repressió,  però encara hem de
treballar perquè això quedi esborrat de la nostra vida, per tant ERC votarà a favor, atès
que cal continuar  treballant en defensa de la democràcia de qualitat, en defensa dels
drets individuals i col·lectius, on les persones puguin decidir el seu futur en llibertat, en
pau i amb urnes.

Per part de C's intervé el sr. Carlos Garcia que agraeix a GSSP que hagi introduït la
modificació  al primer acord, que es va demanar per C's en la CI, i si bé es cert que li
hauria agradat que al punt G es fes una referència a què s'entén per transparència en les
operacions, com es va explicar a la CI, votaran a favor.
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El  Sr.  Miquel-Àngel  Díaz,  del  PSC,  intervé  a  continuació  per  dir  que  el  seu  grup
municipal donarà suport a la declaració, que el dia de l'orgull gay és un dia d'orgull per
una  amplíssima  majoria  que  comparteix  la  mateixa  causa,  i,  per  tant,  també  pels
socialistes.  Continua  dient  que  Espanya  ha  passat  de  ser  un  país  que  perseguia
l'homosexualitat i la transsexualitat a convertir-se en un referent mundial en les drets
dels LGTBI, hi ha tingut molt a veure en aquest canvi el govern socialista, junt a la
societat civil, estem parlant de molts activistes, com Pedro Zerolo, cal seguir en aquesta
lluita, com Ajuntament és una de les seves prioritats. 

Torna  a  intervenir  el  ponent,  Sr.  Herrera,  per  agrair  el  suport  de  tots  els  grups
municipals

Esgotats els assumptes a discutir, la Sra. Alcaldessa-presidenta dóna per acabada la sessió essent
les  vint hores i quaranta-nou minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el Secretari en dono
fe.

L'Alcaldessa

[SIGNATURE_FIELD_02]

                 El Secretari general              

[SIGNATURE_FIELD_01]
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